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Novo šolsko 
leto pred vrati
Pred vami je zadnja avgustovska številka 

Savinjskih novic. Ko boste brali prihodnjo, bo 
že september in s septembrom se začenja novo 
šolsko leto. Starši šolarjev imajo v teh dneh 
polno glavo takšnih in drugačnih obveznosti (saj 
veste: knjige, oblačila, obutev, prevozi...), ob 
vsem tem pa ne gre spregledati niti varnosti. Na 
to temo se je v tokratnem avtomobilskem kotičku 
razpisal naš sodelavec Igor Pečnik.

Dobra novica je, da bomo v prihodnje lahko 
starši stroške za učbenike naših šolarjev 
uveljavljali kot olajšavo pri napovedi dohod
nine, enako pa bo veljalo tudi za razne šolnine. 
Manj dobre volje so v tem času tisti ravnatelji, ki 
jim minister ni dal soglasja, da bi še naprej 
opravljali svojo funkcijo, in seveda tisti, ki jim to 
preti v bližnji prihodnosti. Če gre verjeti v medijih 
objavljenim podatkom, naj bi kar četrtma 
slovenskih ravnateljev ne imela ustrezne 
izobrazbe. Sliši se skoraj neverjetno.

Izobraževanje postaja v sodobnem svetu vse 
večji biznis. Ljudje spoznavajo, da so časi, ko si 
naredil srednjo ali višjo šolo in potem s to 
izobrazbo brez težav krmaril do upokojitve, za 
vedno minili. Sedaj govorimo o tako imenova
nem vseživljenjskem učenju, ki je nastalo kot 
posledica vse hitrejšega napredka znanosti in

tehnologije. Menda količina znanja na svetu 
narašča z eksponentno krivuljo, ljudje, ki 
delamo vsak v svojem poklicu, pa si ne moremo 
privoščiti, da temu razvoju ne bi sledili, saj bi v 
tem primeru zaostali za konkurenco. In danes 
konkurenca ne vlada samo v industriji in 
storitvah, ampak se je preselila tudi v sektor 
storitev javnega značaja: izobraževanje, medi
cino, komunalo...

Vse to ima seveda tudi pozitivne posledice, saj 
si morajo vsi prizadevati za čim višjo stopnjo 
kakovosti. Če danes razmišljate o študiju ob delu, 
imate praviloma za pridobitev želene izobrazbe 
možnost vpisa na kar nekaj različnih šol oziroma 
izobraževalnih ustanov. Ker je ljudi, ki to 
počnejo, vedno več, je tudi vedno več 
ponudnikov teh storitev. Torej klasični primer 
ponudbe in povpraševanja. Panoga je izjemno 
perspektivna in ima v Sloveniji še precejšnje 
rezerve.

A tudi izobrazba ni vse. Ogromno pomenijo 
izkušnje iz prakse, ki se v različnih sredinah 
različno cenijo. Brez izkušenj je človekovo 
znanje brez prave vrednosti in še nekaj velja: 
prava moč ni v znanju, pač pa v uporabi 
znanja. Naše otroke moramo torej ne samo 
veliko naučiti, ampak jih tudi usposobiti, da 
bodo pridobljeno znanje v stanju uporabiti v 
praksi.
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IMENOVANJE RAVNATELJEV V ŠOLAH

M i n i s t r o v a  o d l o č i t e v  o  p o d e l i t v i  s o g l a s j a  b i  m o r a l a  

t e m e l j i t i  n a  v e č i n s k i  p o d p o r i  u č i t e l j s k e g a  z b o r a
Z nov im  š o ls k im  le tom  se v 

javnosti ponovno odpira vprašan

je  o dom nevnem  p o lit ičn e m  

kadrovanju pri imenovanju ravnat

eljev. Težava je  namreč v tem, da 

ravnatelj mandata ne more pričeti 

brez m in is trovega  sog las ja . V 

času nekdanjega m inistra za šol

stvo Slavka Gabra se je  v skoraj 

dva jse tih  p rim e rih  zgod ilo , da 

m inister ravnateljem ni dal soglas

ja , vendar v  glavnem zaradi manj 

kot polovične podpore strokovnih 

zborov.

V času ministrovanja šolskega 
ministra Milana Zvera pa se je že v 
kar nekaj primerih zgodilo, da je  
minister dal negativno mnenje pri 
im enovanju, čeprav je  kandidat 
imel vso podporo učiteljskega zbo

ra, in obratno - gaje podprl, čeprav 
ni dobil večine glasov svojega kole
ktiva. Ko pozitivnega mnenja ni dal 
k ponovnem u im enovanju za 
ravnatelja predsedniku Združenja 
ravnateljev, Otona Račečiča, ki je 
dobil podporo učiteljskega zbora, 
se je  oglasil tudi Sindikat vzgoje, 
izobraževanja, znanosti in kulture 
Slovenije. V njem so mnenja, da bi 
od ločitev m in istra  o podelitv i 
soglasja k imenovanju ravnateljev 
morala temeljiti na večinski podpori 
učiteljskega zbora ravnatelju, ra
zen v primeru, ko so bile v postopku 
imenovanja storjene kršitve ali ko 
ravnatelj ne izpolnjuje pogojev za 
zasedbo mesta. Čeje mnenje strok
ovnega zbora odklonilno, bi moral 
minister to upoštevati in izdati neg
ativno mnenje in obratno.

Postopek za imenovanje ravnatelja 
je določen v zakonu o organizaciji in 
financiranju vzgoje in izobraževanja. 
Za ravnatelja javnega vrtca ali šole je 
tako lahko imenovan, kdor izpolnjuje 
pogoje, kar po novem od septembra 
pomeni, da mora imeti visokošolsko 
oziroma univerzitetno izobrazbo. (Te 
pa po zadnjih podatkih nima skoraj 
četrtina tistih, ki zasedajo direktorsko 
mesto všolah.) Do sedaj so ravnatelji 
brez primernih kvalifikacij lahko 
opravljali svoje delo, ker so izpolnjeva
li določbe zakona o vzgoji in 
izobraževanju. Te namreč dopušča
jo, da lahko tisti, ki so ravnatelji že dlje 
časa, to funkcijo opravljajo še naprej 
tudi brez kvalifikacij.

ZAKON O DOHODNINI 
Vsekakor pa je za starše bolj kot 

imenovanje ravnateljev dobrodo

šel nov zakon o dohodnini, ki je za
čel veljati v začetku tega leta, saj se 
je med olajšave, ki znižujejo davčno 
osnovo zavezancev, uvrstilo tudi 
plačilo šolnine in zneski za nakup 
učbenikov ne le za zavezanca, tem
več tudi za vzdrževane otroke.

Zatorej starši, ki v teh dneh kupu
jete učbenike za svoje šolajoče se 
otroke, ne pozabite shraniti raču
nov. (Verjamem, da šoti astronom
ski in tam, kjer imate več šoloob
veznih otrok verjetno krepko poseg
ajo v družinski proračun.) Uveljavili 
jih boste namreč lahko kot olajšavo 
pri napovedi za odmero dohodnine 
za letošnje leto, ki jo  bomo izpol
njevali prihodnjo pomlad.

Osnovo za dohodnino je tako 
mogoče po novem zmanjšati za 
plačane šolnine in sredstva, namen-

f f a š a  a n k e t a
K d o  n a j  o d lo č a  o  v o d s t v u  š o le ?

Ravnatelja imenuje in razrešuje svet javnega vrtca oziroma šole. Pred 

imenovanjem ali razrešitvijo si na tajnem glasovanju pridobi še mnen

je  vzgojite ljskega, učiteljskega oziroma predavateljskega zbora in 

mnenje lokalne skupnosti, na območju katere ima ta sedež. K imeno

vanju in razrešitvi mora svet pridobiti tud i m inistrovo soglasje, brez 

katerega ravnatelj ne more opravljati svoje funkcije.

A  so številn i učite lji drugačnega mnenja. Prepričani so namreč, da 

bolje vedo, kdo izmed njih je  sposoben voditi vrtec, šolo oz. dijaški dom, 

kdo lahko vodi pedagoški proces in bo znal poskrbeti za urejeno delovno 

okolje, spodbujati ustvarjalnost in pozitivno delovno vzdušje, prisluh

niti učencem, dijakom in njihovim staršem te r bo našel primerne odgo

vore ob strokovno a li vzgojno zahtevnih situacijah. Kaj pa o tem  menijo

Anton Špeh, Meliše
Mislim, da kdo je najbolj primeren, ve vsekakor 

kolektiv, saj se med seboj poznajo. Ni prav, da 
mesto ravnatelja zaseda oseba, s katero se veči
na ne strinja, saj mora imeti njihovo podporo. Da 
pa je  nekdo dober voditelj, rabi izkušnje in ne pa
pirja, tako da »stari« ravnatelji lahko ostanejo na 
tej funkciji kljub pomanjkljivi izobrazbi.

Veroljub Gorič, Nazarje
Prepričan sem, da so učitelji tisti, ki bi morali 

odločati o tem, kdo bo ravnatelj. Prav tako pa je 
res, da bi moralo biti pomembno, kaj znaš narediti 
v praksi, in neto, ali imaš za to primerno izobraz
bo. Važne so izkušnje.

Zgornjesavinjčani?

Barbara Repenšek, Nazarje
O tem, kdo bo ravnatelj, bi vsekakor morali 

odločati učitelji v kolektivu, saj so oni tisti, ki bodo z 
njim delali in ne minister. Ta ne more poznati vseh 
ravnateljev in njihovih kvalitet. Ravnatelji z večlet
no prakso, čeprav nimajo ustrezne izobrazbe, so 
boljši od začetnikov z diplomo.

Franc Pečnik, Ljubija
Ce nekoga vsiliš v kolektiv, ta nikakor ne dela tako, 

kot je treba. Zato sem prepričan, da je  učiteljski 
kolektiv tisti, ki bo vedel, kdo jih bo znal voditi. Pri 
tem pa je vsekakor pomembna tudi izobrazba in 
dolgoletne izkušnje.

Jasmina Breznik, Prihova
Minister bi moral vedno upoštevati voljo kole

ktiva. Če učitelji želijo določeno osebo za ravnatel
ja, jim  minister ne bi smel nasprotovati. Tudi kar se 
tiče izobrazbe, sem prepričana, da so dosedanji 
ravnatelji z dolgoletnimi izkušnjami boljši od tistih 
z malo prakse in z zadostno visoko izobrazbo.

Stanislava Borovšak, Ljubija
Učiteljski zbor bi moral odločati, kdo bo ravnatelj, 

saj to osebo pozna in ve, da mu lahko zaupa. Kar 
pa se izobrazbe tiče, že po svojih izkušnjah vem, 
da praksa več prinese kot teorija.

Pripravila: Marija Sukalo, foto: Ciril M. Sem

/ N



jena za nakup učbenikov in stroko
vne literature, ki jo  potrebujemo za 
lastno izobraževanje in izobra
ževanje vseh vzdrževanih otrok v 
javno priznanih izobraževalnih pro
gramih. Osnovo je  mogoče zmanj
šati tud i za p lač ilo  šo ln ine za 
dod ip lom sko in podip lom sko

izobraževanje visokošolskim zavo
dom, prav tako tudi za znesek, ki 
smo ga porabili za pridobitev vozni
škega izpita. Ob tem na davčni up
ravi opozarjajo, da moramo zave
zanci račune in potrdila o plačani 
šolnini oziroma nakupih učbenikov 
in strokovne literature, ki se glasijo

na naše im e ozirom a na ime 
vzdrževanega otroka, hraniti naj
manj pet let in jih na zahtevo dav
čnega organa kot dokazilo  
predložiti.

In katere račune je  dobro hrani
ti? Za učbenike in strokovno liter
aturo se namreč v skladu s praviln

ikom o potrjevanju učbenikov šte
jejo učbeniki, delovni zvezki, zbirke 
nalog, atlasi in geografske karte ter 
učna sredstva, ki obsegajo večji del 
učnega načrta ali kataloga znanja 
in so bodisi sestavni del učbenika 
ali njegovo nujno dopolnilo.

Marija Sukalo

OBMOČNA OBRTNA ZBORNICA MOZIRJE

T r g  n e  l o č i  k i č a  o d  u m e t n o s t n e g a  i z d e l k a
Domača in umetnostna obrt igra

ta pomembno vlogo p ri razpoz

navnosti posam ezne države in 

naroda. Razvita gospodarstva na

m enja jo  dom ači ob rti ustrezne 
stim ulacije  in z mnogim i ukrepi, 

tud i finančnim i olajšavami, skrbi

jo , da se ta segment narodne ust

v a rja ln o s ti p rim e rn o  razv ija  v 

donosno gospodarsko panogo. V 

Obiln i zbornici Slovenije ugotavl

jajo, da v Sloveniji oblast na noben 

način ne skrbi za ohranitev sloven

ske kulturne dediščine na tem  po

dročju.

Zatiskanje oči pred resnimi prob
lemi, ki pestijo mojstre domače 
obrti, je privedlo do drastičnega 
upada registriranih rokodelcev. 
Tako je bilo leta 2002, takoj po uki
nitvi državnih subvencij, reg is
triranih 569 samostojnih podjetnik
ov s področja domače in umetnos
tne obrti, konec leta 2003 jih je bilo 
še 501, v lanskem letu pa le še 472. 
Številke kažejo, da je  v Sloveniji iz 
leta v leto manj mojstrov domače in 
umetnostne obrti, v Zgornji Savinjski

V okvire domače in umetnostne obrti sodi kar 45 različnih dejavnosti 

oziroma poklicev ( fo to : EMS)

dolini pa je stanje porazno, saj so 
registrirani samo še štirje, pa še ti 
se, po besedah sekretarja  Ob
močne obrtne zborn ice Mozirje 
Janka Kopušarja, ukvarjajo z umet
nostno obrtjo v glavnem kot z dopol
nilno dejavnostjo.

Zaradi nestimulativne politike do 
domače obrti rokodelci prodajajo 
svoje izdelke na črno ozirom a 
opuščajo to dejavnost. Vse manj se 
jih odloča za samozaposlitev, pa 
čeprav odpiranje te dejavnosti po 
obrtnem zakonu razen pozitivnega

mnenja komisije Obrtne zbornice 
Slovenije ne zahteva drugih pogojev. 
V okvire domače in umetnostne obrti 
sodi kar 45 različnih dejavnosti ozi
roma poklicev. Glede na velik prob
lem brezposelnih vdržavi, se odgov
orni očitno premalo zavedajo, kak
šno nišo za reševanje problema za
poslovanja predstavljajo prav de
javnosti domače in umetnostne obrti.

Lahko seje strinjati s Kopušarjem, 
ko pravi, da trg ne loči med kičem 
ozirom a serijsk im  izdelkom  in 
izdelkom domače obrti, ki zaradi

specifike nastajanja na trgu težko 
doseže ceno vloženega dela. »Gre 
za ohranjanje dediščine v poveza
vi s turistično promocijo. Žalostno je, 
ker država v tej ponudbi domače in 
umetnostne obrti ne umesti na bolj 
primerno mesto. Bolj mila davčna 
politika bi marsikoga vzpodbudila, 
tako pa je, ob plačevanju vseh dav
kov, nemogoče preživeti,« ugotavl
ja  Kopušar.

Sekcija za domačo in umetnost
no obrt pri Obrtni zbornici Slovenije 
oblast že dalj časa opozarja, naj 
vendar prisluhne problemom in se 
aktivno vključi v njihovo reševanje. 
Predlagajo spremembo zakona o 
dohodnini, tako da bi imeli izdeloval
ci izdelkov domače in umetnostne 
obrti, ki prejmejo pozitivno mnenje 
strokovne komisije OZS in svojo de
javnost registrirajo kot samostojni 
podjetniki, priznane višje normirane 
stroške. Zbornica predlaga, da bi se 
navedenim zavezancem normira
ni odhodki upoštevali v višini 70 
odstotkov ustvarjenih prihodkov in 
še nekatere druge olajšave.

Savinjčan

PAVLIČEVO SEDLO

P o d a l j š a n  o d p i r a l n i  č a s

Država je  podaljšala odpiralni čas mednarodnega mejnega prehoda 

Pavličevo sedlo za dve u ri (fo to : EMS)

Prizadevanja solčavskega župa
na Vojka Klemenška in načelnika 
m ozirske upravne enote Vinka 
Poličnika so bila uspešna, saj je 
država prisluhnila potrebam tuka
jšnjega prebivalstva in podaljšala 
odpiralni čas mednarodnega me
jnega prehoda Pavličevo sedlo za 
dve uri. Poličnik pravi, da gre za za
časno rešitev, saj si bodo še naprej 
prizadevali, da bi bil mejni prehod 
odprt 24 ur. Pomembna novost je, 
da lahko na podlagi sprejete ure
dbe mednarodni mejni prehod pre
hajajo državljani članic Evropske 
unije in Švicarske konfederacije.

Na podlagi pogodbe med Sloveni

jo  in Avstrijo o policijskem sodelovan
ju so vzdolž skupne državne meje 
obmejne polic ijske enote obeh

držav začele z mešanim policijskim 
patruljiranjem, katerega namen je 
preprečevanje nelegalnih migracij,

varovanje državne meje ter od
krivanje in preprečevanje čezmejne 
kriminalitete. O uvedbi in obliki me
šanih patrulj sta se dogovorili policiji 
obeh držav, konkretni dogovori pa 
so bili usklajeni na lokalni ravni. Me
šane patrulje bodo delovale do 10 
kilom etrov od državne meje v 
notranjost na območjih policijskih 
uprav Maribor, Murska Sobota, 
Celje, Slovenj Gradec in Kranj, na 
avstrijski strani pa na območjih var
nostnih direkcij za zvezni deželi 
Štajersko in Koroško. V m ešani 
patrulji sta praviloma dva domača in 
en gostujoči policist.



INTERVJU Z ANTONOM ZUNTERJEM, DR. MED., DOBITNIKOM HIPOKRATOVEGA 

PRIZNANJA SLOVENIJE

»Če ne dvomiš v stvari, ki si 
se jih v življenju naučil, 

postaneš slep in gluh hlapec 
znanosti«

Anton Žunter, dr. med.
(fo to : F ranjo A te lšek)

Antona Žunferja, zdravnika, ki že tride
set let zdravi Lučane, gotovo ni potreb
no posebej predstavljati. Je velik ljubi
telj gora, dolga leta aktiven gorski rešev
alec, prvi zdravnikzzasebno zdravniško 
prakso v Zgornji Savinjski dolini, eden 
izmed ustanoviteljev Združenja zaseb
nih zdravnikov Slovenije in član komis
ije za zasebno zdravstvo pri Zdravniški 
zbornici Slovenije. Anton Žunter pa je 
tudi letošnji nosilec Hipokratovega 
priznanja, najvišjega priznanja v medi
cini, ki ga enkrat letno slovenski zdravni
ki podelijo svojemu stanovskemu ko
legu. Priznanje mu je bilo med drugim 
podeljeno zato, ker je bil eden izmed 
prvih zdravnikov, ki seje po osamosvo
jitvi Slovenije odločil za prehod vzaseb- 
no zdravniško dejavnost.

- Ste eden prvih zasebnih zdravnikov v Slov
e n iji, izkušen j na u tiran ju  po ti v zasebno 
zdravstvo im ate gotovo veliko. O prehajanju 
javnega zdravstva v zasebno se zadnje čase 
znova veliko govori. Precej so se mnenja kresa
la tudi glede moralnega vidika v zasebnem in 
javnem  zdravstvu. Ste zasebnik i po vašem 
mnenju prijaznejši oziroma imajo debate okoli 
različnega obnašanja v javnem in zasebnem 
zdravstvu sploh kakšno osnovo?

Na to temo je bilo narejenih že precej anket in 
raziskav, tudi na zdravniški zbornici. Te so bile 
večinoma na strani zasebnikov in temu se ne da 
oporekati. V teh anketah zdravniki z zasebno 
prakso ne vodimo le po prijaznosti, ker biti prija
zen zdravnik je mnogo premalo. Na zdravniški 
zbornici so pri delanju analiz ugotovili, da se za
sebni zdravniki veliko več izobražujemo kot pa 
zaposleni vjavnem zdravstvu. Govorim na sploš
no, tu ne gre vseh zdravnikov metati v en koš. 
Marsikdo seveda pomisli, da je nam, zasebnim 
zdravnikom, v finančnem interesu biti bolj prija
zen do pacientov, a to ne drži, saj je naša zakon
odaja glede plačila zdravniških storitev tako 
določena, da zdravnika ne stimulira k pridobivan
ju večjega števila pacientov. Kar pa seveda ni 
dobro.

- V prvi polovici letošnjega leta se razburjenje 
glede sprem em b v zdravstvu kar ni m oglo 
poleči. Precej vroče krvi je  bilo tudi zaradi pred
loga sankcion iran ja  Slovencev, ki smo, kot 
kažejo s ta tis tike , zelo pogosto v bolniškem 
staležu. Predlagatelji zakona so želeli udariti 
tud i po ekstrem nih športih  in še nekaterih  
športih, ki bi jih  težko opredelili kot ekstremne. 
Na primer, planinarjenje.

Kaznovanje ekstremnih športnikov z nižjim 
bolniškim nadomestilom se mi ne zdi pametno. 
Konec koncev imamo precej več nespametnih 
ekstremistov na naših cestah. Če se ljubitelj športa 
poškoduje, mora še vedno živeti in plačevati 
določene stroške, kot vsi ostali, seveda. Kar pa 
se planinarjenja tiče, to nikakor ni ekstremen 
šport, ampak zelo zdrava dejavnost, ki ljudi ohran
ja pri zdravju. Seveda pa prihaja tudi do poškodb, 
kje pa ne.

- Kaj pa težave s simulanti? Jih tudi vi poznate?
V svoji ambulanti imam relativno malo staleža, 

sicer pa zgleda, vsaj tako opažam v pogovoru z 
mestnimi kolegi, da je na deželi manj bolnih ljudi 
kot pa v mestu. Rekel bi tudi, daje pri nas adminis
trativnega staleža ali staleža, ki ga ljudje dosežejo 
z izsiljevanjem, gotovo manj kotv mestih. Prednost 
podeželskih zdravnikov je  ta, da dolgo ali vso 
službeno obdobje preživimo med istimi ljudmi. Zato 
svoje paciente dobro, lahko rečem celo intimno, 
poznamo, ti pa tudi manj poskušajo simulirati 
bolezen. Saj vedo, da zdravniki dobro poznamo 
njihovo zdravstveno stanje.

- M in is te r za zdravje  o b lju b lja , da bodo 
potrebne zakonske spremembe med drugim 
prinesle tudi prenašanje pravic iz obveznega 
zdravstvenega zavarovanje v samoplačniške 
storitve. M islite , da imamo Slovenci preveč 
brezplačnih zdravstvenih pravic, dovolj a li 
mogoče še premalo?

Najbolj neodgovorno od naših politikov se mi 
zdi to, da ljudem obljubljajo pravice, katerih jim  
nato ne morejo nuditi! In to na vseh področjih, 
zlasti pa v zdravstvu. S tem spravljajo tako boln
ike kot zdravnike v neko lažno situacijo. Bolniki 
mislijo, da imajo pravice, v resnici pa zdravniki 
vemo, daje marsikatera takšna "pravica" neizv
edljiva. Seveda zaradi denarja. Nobena država 
na svetu ni tako bogata, da bi lahko plačala vse, 
kar smo zdravniki sposobni narediti.

Če povem primer, v Sloveniji je čakalna doba 
na magnetno resonanco nekje od osmih mese
cev dalje. Moj pacient je  bil pred kratkim na vrsti 
šele po dveh letih čakanja! Kakšna pravicajeto? 
Potrebne aparature so sicer izredno drage, a 
težava sploh ni vtem. V Sloveniji je cela vrsta ljudi, 
ki bi te aparature lahko kupila, pa ne bi imela kaj 
delati, saj so takšne preiskave predrage za mar
sikateri žep. Bolnik si plačila torej ne bo mogel 
privoščiti, država pa tudi ne bi zmogla veliko plačil 
v kratkem roku. Zato se drage preiskave ne dela
jo  v tolikšni meri, kot bi bilo to potrebno. Torej, 
medicina lahko danes naredi ogromno, a kdo bo 
plačal stroške tega dela? Zato se mi ne zdi prav, 
da ljudem govorimo o nekakšnih brezplačnih 
pravicah, do katerih nato ne morejo priti v pravem 
času. Na koncu pa zgleda, da so zdravniki tisti, ki 
vse zavirajo.

- V lanskem letu je bilo veliko govora o gener
ičnih, cenejših zdravilih. Vsa ugibanja o enakih 
zd ra v ilih  raz ličn ih  fa rm acev tsk ih  družb in 
zdravnikih, ki jih  predpisujejo po lastni presoji, 
marsikoga pripeljejo do vprašanja, ali so sploš
ni zdravniki lahko skorumpirani s strani farma
cevtskih družb. Torej, ste ali niste?

Ljudje seveda ugibajo, s čim nas farmacevtske 
družbe stimulirajo, da v množici enakih zdravil 
izberemo prav določeno zdravilo. A ni tako, kot 
marsikdo pomisli. Jaz bi bil včasih precej bolj ve
sel, če se mi ne bi bilo treba ubadati z množico 
potnikov, ki mi razlagajo o zdravilih, ki jih  že 
poznam. Jemljejo mi preveč dragocenega časa.
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Pri tem prinašajo darila kot so kemični svinčniki, 
blokci in podobno nepotrebno navlako. To ni ra
zlog, da bi jaz kupil njihovo zdravilo. Kolikor vem, 
v osnovnem zdravstvu takšne korupcije ni. Dru
gače bi se v vsem tem času lotili tudi mene. Pa se 
me niso.

Drugače pa je na sekundarnem nivoju, zlasti v 
učnih ustanovah. Poznam primere, ko so zdravni
ki s strani farmacevtske družbe povabljeni na 
privlačna potovanja v dežele po vsem svetu, kjer 
jim  predstavijo določeno zdravilo, ti zdravniki pa 
v zahvalo nato predavajo o kvalitetah tega 
zdravila udeležencem seminarjev. To pa je že 
lahko moralno spotakljivo. Mene za enkrat niso 
še nikamor povabili.

Moram pa povedati, daje moja ambulanta letos 
prejela enega izmed defibrilatorjev, ki jih je  far
m acevtska družba Krka podarila ne sam o 
zdravnikom, ampak tudi javnim ustanovam kot 
so Cankarjev dom, železniška postaja v Ljubljani, 
nekaj lekarn, gasilsko društvo, itd. Med prejemni
ki sem bil jaz edini zdravnik zasebnik. Gre za apa
rate, kijih lahko uporabljajo tudi laiki, sicer pa tak
šne akcije Krka večkrat izvaja. Gre za donatorstvo, 
jaz od aparata, ki sem ga prejel, ne bom imel 
nobene osebne koristi, to je darilo mojim pacien
tom.

- Se vam zdi, da politično dogajanje maje za
upanje ljudi v slovensko zdravstvo?

Zagotovo ima politika velik vpliv na vse. Kom
pletna zdravstvena ekonomija je v tesni poveza
vi s politiko, saj je zdravstvo državno. Tudi zaseb
niki s koncesijo smo nekako v državni službi. In 
ker se politika vmešava v vse, se seveda tudi v 
tako občutljivsistem, kotje nacionalno zdravstvo. 
Imeli smo ministra za zdravje, ki v času svojega 
mandata ni nič spremenil, ni bilo afer, vse je glad
ko teklo, ampak ta minister resnično ni nič nare
dil. To pa tudi ni dobro.

Sledil mu je minister Keber, kije  bil izredno de
laven in je  v času svojega mandata sproduciral 
kup neumnosti. Za veliko stvari ljudje sploh niso 
izvedeli, mi zdravniki pa smo stalno dobivali nova 
navodila, nove dekrete. Mislim, daje bil to minis
ter, po katerem smo si zdravslveni delavci v Slov
eniji izredno oddahnili. V svoji vnemi je bil Keber 
preveč zaletav, takšne zaletavosti pa se jaz bo
jim. In takšne zaletavosti se bojim tudi sedaj, kajti 
zdravstvo je zelo občutljiv sistem, ki ljudi drega 
prav tja, kjerjih dejansko boli.ZzdravsIvomjezato 
treba ravnati zelo previdno, pri njegovem reformi
ranju je najboljša konzervativnost. Seveda smo 
potrebni sprememb, ampak te morajo biti zelo 
premišljene in podprte z obsežnimi analizami.

- Kakšno pa je stanje zdravstva v naši dolini? 
Je zdravnikov dovolj, ste mogoče preobremen
jeni?

Jaz mislim, da nas je dovolj. Tudi obremenjeni 
nismo bolj kot drugje. Pri meni je sicer težava v 
tem, da sem premalo na dopustu, to pa zato, ker 
je silno težko dobiti nadomestnega zdravnika. V 
zdravstvenih domovih je to bolje urejeno, saj je v 
isti hiši več zdravnikov in tisti čas, ko enega ni, pač 
druga dva več delata.

- Ponekod v Sloveniji se zasebni zdravniki in 
zdravniki v javni službi srečujejo s problema
tiko dežurstev. Pojavlja se vprašanje, kdo je in 
kdo ni dolžan dežurati. Kako je to urejeno pri 
nas?

Resje, dežurstva so eden najbolj perečih prob
lemov v slovenskem zdravstvu in eden glavnih 
sporov med zasebniki in javnim zdravstvom. V 
naši dolini smo se z mojim odhodom v zasebno 
prakso, kajti bil sem prvi zasebni zdravnik vZgornji 
Savinjski dolini, vse gladko dogovorili. Tisti delež, 
ki sem ga dežural pred odhodom v zasebništvo, 
sem dežural tudi naprej, pa tudi plačan sem bil 
pod istimi pogoji kot ostali. Toje nato postal nekak
šen recept za ostale zdravnike, ki so kasneje šli v 
zasebnišlvo. Poudarjam, da imamo zasebniki s 
koncesijo enake dolžnosti kot ostali zdravniki in 
tudi mi moramo dežurati, drugače se lahko sis
tem dežurstev poruši.

Marsikdo ne ve, da zakon določa, da zdravniku 
staremu več kot petdeset let ni več treba dežurati, 
a v tem primeru bi vsa teža dežurstev padla na 
rame mlajših zdravnic, ki imajo doma tudi več 
otrok, za katere morajo skrbeti. Ne morem si 
predstavljati kako bi se to izšlo, kajti te ženske so 
že tako vredne občudovanja. Delajo v enem iz
med najtežjih poklicev, službo nosijo še domov, 
poleg tega pa jih čaka še družina in gospodin
jstvo. Pred temi ženskami je  treba "kapo dol dati"! 
Naša dekleta so vsa ta leta dežurala pod enakimi 
pogoji kot moški zdravniki, in če bi kdo moral pre
je ti H ipokratovo priznanje, bi ga morale te 
zdravnice!

- V dežurstvu pa se po mnenju ljudi pojavlja še 
ena težava. Menda ste tam zdravniki preveč 
"pasji", vsaj tako pacienti radi potarnamo...

Bi rekel, da je to res. Tudi pri sebi opažam, da 
sem med dežurstvom bolj nervozen kot v svoji 
ambulanti. To ima svoje razloge. Nihče ne dežura 
z veseljem. Praviloma gre za vikende, praznike in

noči. Dežurstvo pa je, in tega ljudje nočejo pa 
nočejo razum eti, nam enjeno le urgentn im  
primerom. Dežurstvo ni ambulanta, to ni prostor, 
kamor prideš zvečer urejati stvari, ki bi jih moral 
podnevi. In vendarje v dežurstvu vsaj 90 odstotk
ov ljudi, ki tja ne spadajo. Zato smo zdravniki tudi 
bolj nestrpni, poleg tega je to služba preko nor
malnega delovnika, smo tudi bolj utrujeni. Zato 
verjamem, da ljudje opažajo, da smo kar vsi po 
vrsti veliko bolj nestrpni kot drugače. Jaz dam v 
dežurstvu vse od sebe, če vidim, da gre za ur
gentno stvar. Vsak zdravnik rad pomaga v stiski, 
dober rezultat je za zdravnika nagrada.

- In kakšen naj bi bil po vašem dober zdravnik?
O tem sem že velikokrat razmišljal. Mislim, da 

mora imeti predvsem dve lastnosti. Prva je ta, daje 
širokega srca,je usmiljen in ima čutza ljudi. Druga 
je ta, da se vseskozi izobražuje, kajti v nasprotnem 
primeru je to pogubno tako zanj kot za njegove 
paciente. Nadalje pa mislim, gre za povsem moje 
mnenje,je treba imeti še dve lastnosti. Dobroje, da 
vedno dvomiš. Jaz sem si v svojih tridesetih letih 
službovanja nabral že kup izkušenj in se naučil, da 
je treba dvomiti v vse, kar so me profesorji naučili. 
Če ne dvomiš v stvari, ki si se jih v življenju naučil, 
postaneš slep in gluh hlapec znanosti, kar pa je 
zelo pogosta ovira v medicini. Koliko zdravstvenih 
metod seje vzadnjih dveh desetletjih spremenilo! 
Danes se zgražamo nad zdravljenji, ki so bila pred 
nekaj desetletji še povsem sprejemljiva.

Po drugi strani pa je poleg dvoma potrebna, vsaj 
meni osebno, tudi vera. In to kar vera v boga, ker 
se velikokrat izkaže, da se na videz izgubljena 
stvar sama od sebe reši. Pri tem vsi samo ostrmi
mo, saj vemo, da se to ni zgodilo zaradi zdravni
ške pomoči. Mislim, daje danes glavni izziv med
icine, da uredi odnos med znanostjo in religijo. To 
sta dve največji sili v zgodovini in tu zavračamo 
nekaj, kar ne bi smeli.

Pogovarjala se je Tatiana Golob

ROK ŽEHELJ DOPOLNIL STOPRVO LETO STAROSTI

Ž i v l j e n j e  j e  v r e d n o t a

Rok Žebelj je  še vedno poln optimizma in 

zadovoljen z osebjem, ki z veliko ljubezni

skrbi za njega (fo to :E M S )

Te dni praznuje stoprvi rojstni dan Rok Žehelj iz 
Gornjega Gradu, ki zadnja leta preživlja v velen
jskem Domu za varstvo odraslih. Čeprav večino 
časa preživi v postelji in tudi vid mu služi bolj slabo,

je še vedno poln optimizma in zadovoljen z ose
bjem, ki z veliko ljubezni skrbi za njega. Hvaležen 
jim  rad polaska, saj je po duši še vedno mladenič.

Kakšnega posebnega recepta za tako vi
soko starost nima. Delal je, dokler so mu do
puščale moči, in živel zmerno. Roki, kot mu 
pravijo v Velenju, se je rodil v Bočni, družino 
pa si je  ustvaril v Gornjem Gradu. Žena mu je 
umrla že pred leti, zato je toliko bolj navezan 
na hčerko Milko, katera ga redno obiskuje in 
ga spominja na Gornji Grad. Razumljivo je, da 
je  telesno nekoliko opešal, umsko pa deluje 
sveže in še vedno se živo spominja starejših 
Gornjegrajcev. Živeti je  treba, je  nekakšno 
Žehljevo vodilo, zato se po kosilu prileže tudi 
kozarec dobrega vina in tud i lepo zapeta 
pesem mehko zazveni v njegovih ušesih.

Savinjčan
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ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE OBMOČNA ENOTA NAZARJE

G o z d a r  i n  k m e t  s k u p a j  d o l o č a t a  k o l i č i n o  

p o s e k a n e g a  l e s a

Gozd je  ostanek praekosistema, ki je  nekoč 

pokrival celotno Slovenijo, tudi Evropo. Narava 

ga je  razvila zato, ker z njegovo pomočjo najus

pešnejše razvija in ohranja življenje. Torej ni 

težko dojeti, da gozd zasluži skrajno spoštljivo 

in skrbno obravnavo. Po osamosvojitvi je  Slov

enija sprejela novo gozdarsko zakonodajo, ki 

daje zasebnim lastnikom gozdov veliko bolj 

proste roke pri gospodarjenju z gozdom, kot jih  

je  dajala prejšnja zakonodaja. Z gozdno gospo

darskim i načrti, ki jih  pripravlja Zavod za goz

dove in potrd i M inistrstvo za km etijstvo, so 
določeni desetletni poseki ali etati tako v zaseb

nih kot državnih gozdovih.

Gozdarska stroka desetletne etate predpisuje 
tako, da so nekoliko nižji od prirastka lesa, kar naj 
bi pomenilo, da se zaloge lesa v gozdovih pov
ečujejo. Vodja nazorske območne enote Toni 
Breznik razpolaga s podatki, iz katerih je razvid
no, da so bili po drugi svetovni vojni posegi vgoz- 
dove velikokrat odvisni od političnih odločitev, saj 
so v Lučah in še kje v določenem obdobju sekali 
celo preko prirastka. Breznik ocenjuje, da so 
sedaj etati v normalnih okvirih, čeprav so se v 
obdobju po osamosvojitvi kar precej dvignili.

»V državnih gozdovih se je etat praktično ved
no izkoriščal stoodstotno, vendar so bila temu 
primerna tudi vlaganja, saj so bila gojitvena dela 
realizirana 95- do 100-odstotno. V času bivše 
Jugoslavije je bilo podobno tudi v zasebnih goz
dovih, saj so kmetje zaradi obvezne oddaje

Zasebniki naj bi povečali sečnjo, saj pravilni 

posegi v gozd temu ko ris tijo  (fo to : EM S)

posekali, kar je bilo treba. V Jugoslaviji so bili za
sebni gozdovi precej izkoriščeni, saj je splošno 
znano, da je  šel slab les za obvezno oddajo, 
medtem ko je bil kvaliteten les mnogokrat pro
dan na sivem trgu. V sedanji državi je  etat v 
državnih gozdovih še vedno izkoriščen sto 
odstotno, v zasebnih gozdovih pa so se zadeve 
spremenile, saj se poseka še manj kot osemde
set odstotkov od načrtovanega. Tudi če bi bili etati 
izkoriščeni v celoti, bi še vedno akumulirali eno 
četrtino prirastka,« pravi Breznik.

V zasebnih gozdovih se je  torej v zadnjih de
setih letih sekalo manj, kot je možno, čeprav se 
ponekod ustvarja občutek, da je  ravno obratno. 
Zaradi tega naj bi gozdarji vzpodbujali zasebnike 
kvečjimsečnjam, saj pravilni posegi vgozd temu 
koristijo. V nasprotnem se znižuje kvaliteta in 
posledično cena lesa. Toni Breznik v celoti zago
varja stoodstotno izkoriščanje etatov ob primer
ni ureditvi gozdov in akumulaciji prirastka na vi
talnih in zdravih osebkih.

»Pri neizkoriščenih etatih je realizacija go
jitvenih del v povprečju dosežena samo 60- do 
70-odstotno. Gozd je kmetu še vedno nekakšna 
banka, zato je  problem vztrajati, naj seka, še 
posebej v zadnjih letih, ko les na trgu nima na
jboljše cene. V vsakem primeru pa gozdar in kmet 
skupaj določata količino lesa za posek, stem da 
gozdar v enem oddelku ne sme odkazati več kot 
dovoljuje etat,« pojasnjuje vodja nazorske ob
močne enote.

Za območje, ki ga pokriva Območna enota 
Nazarje, gozdno gospodarski načrti predvideva
jo  posek približno 150 tisoč kubikov lesa letno, 
po ocenah gozdarske stroke pa se dejansko 
poseka od 120 do 125 kubikov. Brezodkazilase 
poseka še dodatnih 18 tisoč kubikov oziroma 15 
odstotkov od odkazane količine, kar po Breznik
ovi oceni sploh ni majhna številka. Na srečo, ne 
gre za splošen pojav, ampakje črna sečnja skon
centrirana na posamezne neodgovorne lastnike 
gozda.

Savinjčan

NOVE SLOVENSKE REGISTRSKE TABLICE BODO BREZ NAVEDBE REGISTRSKEGA OBMOČJA IN OBČINSKIH GRBOV

Z a e n k r a t  š e  s  s t a r i m i  r e g i s t r s k i m i  t a b l i c a m i
13. avgusta so stopile v  veljavo določbe 195. 

člena zakona o varnosti cestnega prometa, ki 

med drugim določa, da je  Slovenija poslej enot

no registrsko območje. Lastniki motornih vozil 

čakajo že na tretje registrske tablice po osamos

vojitvi Slovenije pred štirinajstim i leti. Prve smo 

dobili kmalu po ustanovitvi lastne države, z vs

topom v EU jih  je  bilo potrebno uskladiti z evrop

skim  pravnim redom in nanje dodati logotip  

unije.

Uvedba enotnega reg istrskega obm očja  
omogoča registriranje vsakega vozila na kateri 
koli registrski organizaciji, katerih je  trenutno 58 
na upravnih enotah in še dodatnih več kot 70 pri 
pooblaščenih organizacijah za izvajanje teh
ničnih pregledov motornih in priklopnih vozil. S 
tem je ukinjena izključna vezanost lastnika vozila 
na krajevno pristojno upravno enoto.

Kljub veljavnosti zakonskih določil pa lastniki 
avtomobilov še ne bodo takoj dočakali novih reg
istrskih tablic brez navedbe registrskega območ
ja. Zaradi zamude pri izbiri izvajalca novih tablic 
na pooblaščenih registrskih enotah še naprej 
izdajajotablicezobčinskimioznakami, saj novih 
še nimajo. Novi pravilnikše naprej omogoča izde
lavo tablic po želji, s kombinacijami, ki niso predv
idene kot serijske.

Nove registrske tablice bodo sicer enakih mer 
kot dosedanje, imele bodo tudi zeleno obrobo, 
na levi strani bo na modri podlagi oznaka Evrop
ske unije in pod njo napis SLO, nato sledi kom
binacija črk in številk, povsem na desni strani pa 
bo državni grb. Grbov posameznih občin tako kot 
oznak posameznih registrskih območij ne bo več. 
Za vožnjo izven držav EU bo potrebno še naprej 
uporabljati nalepko s predpisano oznako države, 
med pom em bnejš im i sprem em bam i pa je

ponovna možnost prenašanja registrskih tablic 
skupaj z vozilom, tako da razen v izjemnih primer
ih (tablica po želji) ob prenosu lastništva ne os
tanejo prodajalcu.

Ponovno stopa v veljavo nekoč že prakticirana 
uporaba kovinskih preizkusnih tablic, kijih doslej 
lahko dobijo predvsem podjetja. Te tablice bo 
dovoljeno uporabljati za prevoz do najbližje reg
istrske enote, vendar pod določenimi pogoji.

Večja transparentnost se obeta tudi pri vrnitvi 
registrskih tablic, kadar je vozilo prodamo ali 
oddano v razgradnjo. Zakon določa prisilno vrni
tev tablic, v kolikor jih lastnik, ki mu je potekla vel
javnost registracije, ne vrne upravni enoti. V tak
šnih primerih bodo uslužbenci upravnih enot v 
tridesetih dneh o prekršku obvestili policijo, 
nevestni lastniki pa bodo predlagani v postopek 
o prekršku.



PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO BOČNA

N o v o  g a s i l s k o  v o z i l o  z a  p r e v o z  m o š t v a
V Bočni je  b ila  m inulo soboto 

slovesnost ob sprejemu novega 

gasilskega vozila citroen jum per 

za prevoz moštva. To je  še zadnje 

gasilsko vozilo, ki ga je  po načrtu 

Občine Gornji Grad o oprem ljan

ju  g a s ils k ih  eno t v večinskem  

deležu financira la  občina. Na pr

ire d itv i so  se  p o leg  dom ačih  

č la n o v  PGD Bočna zb ra li tu d i 

predstavn ik i vseh drugih gasil

skih društev v  dolin i.

Med gosti so se s lovesnosti 
udeležili tud i župan Toni Rifelj, 
predsednik Gasilske zveze Zgorn
je Savinjske doline Janko Žuntar, 
občinski poveljnik Jože Tesovnik in 
predstavnika podjetja Svit iz Ptu
jske Gore, kije  izvedla nadgradnjo 
in dodatno oprem o gasilskega 
vozila. Prireditev, ki je  potekala v 
času naliva v kulturnem domu v

Vozilo so simbolično predali v uporabo z rezanjem traku predsednik 

PGD Bočna Jani Tevž, občinski poveljnik Jože Tesovnik in župan Toni 

Rifelj (fo to : Jože M iklavc)

Bočni, so popestrili pevke in pevci orili Toni Rifelj, predsednik PGD
ženskega in moškega pevskega 
zbora Bočna ter Fantje z vasi, o 
pomenu prireditve pa so spregov-

Bočna Jani Tevž, Janko Zuntar in 
Jože Tesovnik. V svojih nagovorih 
so povedali, kakšen je namen pri

dobitve in predvsem vsi zaželeli, da 
bi se vozilo uporabljalo čim več v 
preventivne in izobraževa lne 
namene.

Vozilo je  velja lo občinski pro
račun pet m ilijonov tolarjev, do
datna oprema in nadgradnja pa še 
dodatnih 1,3 milijona tolarjev, ki so 
jih  gasilc i, podjetn iki in krajani 
zbrali kot osebne prispevke v ko
rist samozaščitne opremljenosti in 
taktične usposobljenosti domače
ga gasilskega društva. Župnik Pe
ter Marčun je  opravil b lagoslov 
vozila in zaželel, da bi krajani in 
gasilci vozilo uporabljali predvsem 
ob pripravah na morebitne inter
vencije in pomoč občanom v stiski. 
Voznik Slavko Šinkovec pa je  ob 
zaključku slovesnosti vozilo tudi 
pre izkusil in vk ljuč il s igna lne  
naprave.

Jože Miklavc

LOKE PRI MOZIRJU

L o c k a  s o l i d a r n o s t
Lani je  pri Korenu v Lokah pri Mozirju zagorela hiša. Zaradi spleta neka

terih  srečnih okoliščin je  bila akcija gašenja hitro organizirana, tako da 

ogenj hiše ni pogoltnil v celoti.

V resnici nič življenjsko nevar
nega, vsekakor pa dovolj za razmis
lek, kaj bi se zgodilo, če bi gorn
jegrajski Spodnji trg doživel res
nično povodenj. Pravzaprav je  
sreča, daje občinska cesta, ki pov
ezuje regionalno cesto z gornjegra
jsko obvoznico, še vedno v makad
am ski izvedbi, kar je  Remšaku 
omogočilo, da je z gramozom var
oval vhod v hišo in tako aktivno 
preživel nedeljsko dopoldne v stra
hu pred ponovnimi padavinami.

No, poznejše razkopavanje ceste

je razkrilo, da so cevi različnih pro
filov popolnoma ena mimo druge, 
kar pomeni, daje voda spodkopav
ala cesto in jo  tudi do kraja spodko
pala. Še dobro, da cesta ni že prej 
popustila pod težo vozil, ki vozijo tod 
mimo. Vsekakor se bodo morali 
predstavniki celjskega cestnega 
podjetja in gornjegrajske komunale 
resno pogovoriti in ugotoviti, komu 
je prišla takšna rešitev, ki meji na 
skrajno neodgovornost, sploh na 
misel.

Kljub mnogim okoliščinam, ki so 
krojile usodo domačije, so se sosed
je izkazali s svojo dobroto. Že v lan
skem letu so tako priskočili na po
moč pri urejevanju notranjosti hiše. 
Napeljati je  bilo namreč potrebno 
insta lacije  in popolnoma urediti 
notranje prostore, ki so pogoreli. To 
jim  je uspelo, kljub temu pa je po

obnovi klicala tudi streha.
Na prošnjo gospodin je  so se 

sosedje še enkrat zbrali in 20. av
gusta poprijeli za delo. Med njimi je 
bilo tudi veliko otrok, ki so pomagali 
pri prekrivanju strehe. Akcija je do
bro uspela, tako da domačijo na 
obnovo čaka le še zunanja fasada.

Benjamin Kanjir

GORNJI GRAD

K o m u n a l c i  p o  s i l i  r a z m e r
Jože Remšak -  Zotler je  širši javnosti znan predvsem kot vsestranski 

kulturni delavec, v nedeljo pa je skupaj s sosedi in domačimi dokazal, da 

se znajde tudi kot komunalni delavec. Komaj malo močnejše deževje je  

namreč zabilo odvodnjavanje, zato je voda dobesedno izbruhnila na plan 

in zagrozila, da bo zalila notranjost njegove hiše.

Pri obnovi strehe pri Korenu so pomagali tud i otroci

(fo to : Ben jam in  Kanjir)



PRIREDITEV ZAPOJ PRIJATELJ MOJ

L j u d s k o  i z r o č i l o  n a m  o d k r i v a  z n a č a j  n a r o d a
»Če zapojemo pesem iz dobe svojih staršev v  narečju, tako kot so jo  

zapeli včasih, iz srca ali dna duše, potem je to ljudska pesem. Ta je  vedno 

čudežno delovala. Obogatila je  tako tistega, ki je  dajal, kot tistega, ki je 

sprejemal. Nikomur pa ni vzela ničesar,« so b ili prepričani ljudski pevci 

in pevke, ki so se zbrali v soboto na sejm išču pred Mozirskim  gajem na 

tretjem  medobmočnem srečanju ljudskih pevcev in vižarjev.

Srečanje pod naslovom Zapoj skoraj dvesto pevcev iz vse Slov- 
prijatelj moj so pripravili mozirs- enije, ki v svojem programu goji- 
ka izpostava javnega sklada RS jo  ljudsko pesem in že vrsto let

Ljudske pevke Pušeljc so bile soo rgan iza to rje  prireditve
(fo to : M arija  Šuka lo )

za kulturne dejavnosti, ljudske 
pevke Pušeljc in neumorni gos
t i ln ič a r  Emil Lenar. Na p r
ireditvenem prostoru se je  zvrsti
lo 26 skupin, v katerih je  zapelo

prijateljujejo s Pušeljcem. Medn
je sodijo tudi Zgornjesavinjčani: 
d ru ž in a  Z avo lovšek iz Bočne, 
ljudske pevke iz Solčave in ljud
ski godci z Gneča.

Ljudska pesem nima not in ne za
pisanega besedila. Ohranjala seje 
s prepevanjem  ob različn ih 
priložnostih, torej z ustnim izroči-

poslušalci lahko v mislih vračajo v 
preteklost in podoživljajo, kako so 
naši predniki delali, se veselili in 
praznovali.

Med nastopajočimi Zgornjesavinjčani je bila tud i družina Zavolovšek 

iz Bočne (fo to : M arija  Š uka lo )

lom. Ubranost, s katero se različni 
glasovi slovenskega večglasnega 
petja zlijejo v prijetno melodijo, po 
besedah moderatorke programa 
Ivane Žvipelj, veliko pove o notranji 
razsežnosti s lovenske duše in 
duha. Iz ljudskega izročila pa se 
nam odkriva značaj naroda. Neka
tere skupine in posamezniki tudi 
danes to izročilo z ljubeznijo poust
varjajo in jo  posredujejo sedanjim 
rodovom ter na tak način varujejo 
pred pozabo. Z njihovo pomočjo se

Prav to so dokazali tudi na srečan
ju v Mozirju, kjer so njihove pesmi 
ob ljudskih instrumentih sporočale: 
»Dokler bomo cenili šege in pesem 
ter ples injezik-vse, karje v stoletjih 
do danes rodila domiselna ljudska 
ustvarja lnost, zakoren in jena v 
domači zemlji, toliko časa bomo 
obstajali kot narod in doprinašali 
svoj delež k sp lošn i ku lturi in 
sodelovali pri prizadevanjih za bolj
ši in lepši svet.«

Marija Šukalo

- L u k a
tisti, ki že dalj časa spremljajo ust
varjalno pot šoštanjskega slikarja, 
poznajo več njegovih slikarskih 
obrazov. Večina si ga je  najbolj za
pomnila po ciklu slik križevega pota, 
naslikanega z olji na steklo, s kater
im je dosledno izpostavljal krasilno 
dimenzijo s pomočjo obrisnega kita, 
vformalnem smislu seje naslonil na 
klasično evropsko umetnost, pred
vsem starejšega umetnostnega 
sloga, ki mu je služil kot izhodišče pri 
zasnovi figure in figuralne kompo
zicije.« Premškova nadalje ugotav
lja, »da je bila odločitev, da opusti 
posnem ovalno s lika rs tvo  in se 
poda v abstraktne razsežnosti svo
jega izražanja vsekakor na mestu. 
Odprl si je  nov list, na katerem bo 
uspešno upodabljal še en obraz 
slovenskega slikarja.

LUCE OB SAVINJI

S l i k a r s k a  r a z s t a v a
V dvorani večnamenskega doma 

so v sklopu praznovanja lučkega 
občinskega praznika odprli razsta
vo slikarja  sam orastnika Draga 
Šumnika -  Luka. Obiskovalci so bili 
nad videnim pozitivno preseneče
ni, saj je slikar pripravil razstavo, ki 
dokazuje njegovo slikarsko zoren
je in njegovo slikarsko moč.

Slikarjeva samorastniška pot je 
vredna vse pozornosti, njegovo 
hotenje po odkrivanju novih znanj 
in obzorij je  tako silovito, daje odprt 
za nove slikarske izzive in razisko
vanja. Čeprav brez akademskega 
naziva, je  s svojim izražanjem pre
pričal širše občinstvo, kar v doje
m anju slikarskih akadem ikov ni 
posebna vrednota, je  pa vsekakor 
dovolj za vztrajanje na poti do sta
tusa samostojnega umetnika.

Moja pot gre v nov rod, je  slikar

Obiskovalci so b ili nad razstavo Draga Šumnika -  Luka (prvi z desne) 

pozitivno presenečeni (fo to : EMS)

pom en ljivo  naslov il razstavo v 
Lučah, ka rje  povsem skladno z 
njegovo pozitivno energijo, ki jo  kot

človek in s lika r prenaša na 
gledalce. Likovna kritičarka Marlen 
Premšakje o Šumniku zapisala, »da



ŠMIHEL NAD MOZIRJEM

Ovčarski bal pod 
odprtimi dežniki

Prizadevni šmihelski m ladinci so s pomočjo utrjenih domači

nov 20. avgusta organizirali že 29. tradicionalni Ovčarski bal. 

Kljub močnemu prizadevanju in obširni organizaciji pa jim  ni 

uspelo ukrotiti letošnjega muhastega vremena, ki je  takoj po 

začetku prireditve poslalo debele dežne kaplje.

Dolga tradicija ovčarskega baia je v vasico pod mozirskimi 
planinami pripeljala veliko število ljudi, ki se z veseljem družijo s 
tukajšnjimi domačini, polnimi dobre volje, življenjskega optimiz-

Ročno predelavo volne je danes 
redkokje videti

Mnogi so si ogledali razstavo kiparske 
kolonije umetnikov, ki so rezbarili v les

Ijena ob cesti pred Šmihelom pozdravlja 
prišleke. Žal je muhasto deževno vreme 
pregnalo mnogo obiskovalcev, ki so želeli v 
Šmihelu preživeti lep družaben večer.

Benjamin Kanjir

ma in potrebne vztrajnosti. 
Obiskovalci so tudi letos lahko 
opazovali opravila okoli 
striženja ovac in nadaljnjo ob
delavo ovne.

Priprava stelje in kuhanje 
preprostih, a krepkih jedi, 
kakršni sta masovnik in 
obrnenk, so sooblikovali boga
to preteklost ljudi, vajenih gar
aških opravil. Z izginotjem šikl-

Tudi priprava šiklnov, 
lesenih skodel za 

prekrivanje hiš, zahteva 
roke mojstra
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Masovnik in obrnenk, 
pripravljena za ljudi,

I vajenih garaških opravil

Novost letošnjega bala je bila 
organizacija kiparske kolonije 
umetnikov, ki so rezbarili v les. 
Njihove ustvarjene mojstro
vine so bile na ogled v večna
menskem prostoru domače 
šole. Ena izmed njih pa postav-

Ovce so pod rokami spretnih strizcev 
kmalu ostale brez mokrih kožuhov

nov, lesenih skodel za prekrivanje his, bi 
prav gotovo izginil pomemben zgo
dovinski člen. Zaradi tega se goji tudi ta, 
danes zopet zelo cenjena dejavnost 
cepljenja skrbno izbranega lesa. Ses
tavni del prikaza starih kmečkih opravil 
je bilo tudi pletenje košar, košev in podo
bno.

Fotografije; Ciril M. Sem



PLANINSKO DRUŠTVO MOZIRJE

Dani Grudnik pognal klopotec na Plitvickem vrhu
V vinogradu na Plitvickem vrhu pri Gornji Radgoni so prejšnji petek med 

prvim i vinogradniki dvignili klopotec in s tem oznanili ptičjemu zboru ter 

zbrani druščini, da je  kljub letošnjemu kislemu poletju, grozdje pričelo 

zoreti. To častno nalogo so opravili člani Planinskega društva Mozirje, 

M lajevci in predstavniki kluba Dišeči Traminec iz Mozirja ob spremstvu 

poslanca Državnega zbora Jakoba Presečnika in župana občine Mozirje 

Ivana Suhoveršnika.

Prijetno srečanje sredi obsežnih 
vinogradov, kjer raste med 58 in 60 
tisoč trt, so zaznamovali Mlajevci iz 
Mozirja, ki so podprli Danijo Grudni
ka, da je lahko varno namestil 50- 
kilogramski klopotec, ki ga je prav

vetrje ni pognalo vretena, je moral 
Grudnik le-tega zavrteti ročno, da 
so lesena kladiva oznanila, da seje 
leto prevesilo v drugo polovico inje 
pričelo zoreti grozdje. Pesem o vin
ski trti in Slovencih, ki vinsko kaplji-

Dani Grudnik in Danilo Steyer sta nazdravila novemu letniku vina 
2005 (foto: Jože Miklavc)

tako še dan pred tem, servisiral mo- co čislamo, seje razlegla po vinskih 
jster Maks Korošec iz Šoštanja, pr- gričih, nato pa je tamkajšnji župnik 
ijatelj mozirskih planincev. Ker brez- blagoslovil klopotec in postavljalce

Dani je namestil 50-kilogramski klopotec in ga v brezvetrju kar sam 
zavrtel (foto: Jože Miklavc)

rekoč, »da naj bo lepa, sončna 
jesen, ki bo grozdje požlahtnila in 
postregla z odličnim letnikom vina 
2005.«

Kot je menil Jože Steyer, oče in 
glavni pridelovalec blagovne 
znamke vin Steyer, bi lepa jesen 
lahko popravila približno desetd

opravi sam, kot je dejal sin Danilo, 
ko od novembra do marca obreže 
vseh, skoraj šestdeset tisoč trsov, 
kasneje pa kot izkušen vinogradnik 
skrbi za pravilno nego in zaščito.

Dogodek in prisotne je pozdravil 
tudi mozirski župan Ivo Suhoveršnik, 
ki je obljubil, da bo na klopotec na

nevno zamudo pri rasti in zorenju 
vinske trte in grozdja. Nujno pa je 
pravilno oceniti vsak trenutek, ki ga 
pogojuje narava in terja tehnologi
ja pridelave vrhunskega vina. Zato 
je kar tri lepe dni, ki so se ponudili po 
dolgotrajnem kislem vremenu, iz
koristil za zaščitno škropljenje, ki ga

mestil novo zastavico občine Mozir
je in vsaj enkrat letno obiskal Steyer- 
jeve v Plitvici. Delegacija iz Mozirja se 
je nato posvetila tekočim zadevam, 
ki so bile tesno povezane s pridelavo 
vina in zadnjimi laskavimi ocenami 
za kakovost na mednarodni ravni, 

Jože Miklavc

DOBRODELNOST JE NAČIN ŽIVLJENJA HABROVIH EANTOV

Kur daješ drugim, daješ sebi

Habrovi fantje so pripravljeni pomagati vsakomur, še posebno 
družinam s prizadetimi otroki in otrokom, ki živijo v rejniških 

družinah (foto: Vid Repanšek)

Po mnenju poslušalcev radia Gol- 

di si je  naziv osebnost meseca maja 

zaslužil Jože Pančur iz Krnice nad 

Lučami, vodja vokalne skupine Hab

rovi fantje. Jože je  precej časa kole

bal, preden se je  pustil pregovoriti, 

dasi naziv, ki so mu ga zaradi njegove 

dobrotljivosti namenili poslušalci, 

zasluži vsaj nekoliko pozornosti.

Habrovi fantje so v šestih letih 
delovanja organizirali že kar nekaj 
dobrodelnih koncertov, na katerih 
so sodelovali znani ansambli slov
enske narodnozabavne glasbe. 
Njihova praksa je, da denar z nji
hovih koncertov v celoti dobijo tisti, 
ki jim je denar namenjen, brez od
bitkov za razne avtorske honorarje 
in ostale stroške.
Jože je izhajal iz zelo revne družine, 

vendar seje v njem nekaj premakni
lo, koje pred leti na Malem Lošinju 
videl revčka, kakšnega dotlej v živ

ljenju še ni videl. Takrat seje odločil: 
če uspe, se bo odločil za dobrodel
nost. Habrovi fantje so pripravljeni 
pomagati vsakomur, še posebno 
družinam s prizadetimi otroki in 
otrokom, ki živijo v rejniških družinah.

»Okoli nas je vedno več ljudi, ki

potrebujejo pomoč in med njimi jih je 
precej, ki jih je sram priznati, da so v 
stiski. Tudi v Sloveniji je precej družin, 
ki nimajo niti za vsakdanji kruh,« Pan
čur razkriva kruto slovensko realnost.

Habrovi fantje so doslej izdali eno 
kaseto, pripravljenih pa že imajo

šestnajst novih skladb, med katerimi 
so štiri Jožetove lastne. Trenutno 
delujejo v okrnjeni zasedbi, saj že 
nekaj časa iščejo novega baritonis
ta oziroma drugega basista. Dobrih 
pevcev je sicer veliko, vendar pride
jo v poštev samo resni kandidati. 
Jože pravi, da bi se v celoti posvetili 
glasbi, če bi se dalo od nje tudi dosto
jno živeti. Dobre glasbe je v Sloveniji 
veliko, zato vlada med ansambli 
precej velika konkurenca.

»Z roko v roki bomo pomagali mar
sikomu, ki je pomoči v resnici 
potreben,« dodaja vodja Habrovih 
fantov, ki se ne strinja s tistimi, kijih 
uvrščajo med ljudske pevce. Zato 
pa je toliko bolj hvaležen sinovoma 
Alešu in Jožku ter ženi Mariji, ki mu 
trdno stojijo ob strani in vsak po svoji 
močeh prispevajo, da so Habrovi 
fantje poznani tudi kot dobrotniki ne 
samo kot pevci.



ßranilnice in posojilnice pred

Piše: Aleksander Videčnik

POSOJILNICA GORNJI GRAD
Med najmočnejše "vošnjakovke" je brez dvo

ma sodila gornjegrajska posojilnica. Glavni 
pobudnik in ustanovitelj je bil trgovec in župan 
Jožef Krajnc. Ustanovni občni zbor je bil 7. de
cembra 1890, registracija pa je bila opravljena 
že istega leta 19. decembra.

Prvo načelstvo so sestavljali: Jožef Krajnc, 
načelnik, Janez Maechtig, Franc Pintar, Franc 
Prislan in Franc Spendi, člani. Jožef Krajncje vodil 
posojilnico polnih deset let! Pozneje najdemo v 
načelstvu ugledne može kot so - Franc Šarb, 
Josip Mikuš, dr. Ivan Šlander, Blaž Čeplak, Jakob 
Božič, Anton Levar, Franc Mermal, Anton Zavo- 
lovšek in druge.

Po ustanovitvi je posojilnica štela 203 člane, 
leta 1903 pa že 430 članov. Poslovanje je bilo 
odlično in uspešno, saj so že po nekaj letih zgradili 
svojo hišo sredi trga. Tej hiši še danes pravijo 
domačini "posojilnica". Do leta 1908je bil to edi
ni slovenski denarni zavod v kraju.

Po letu 1903 so v načelstvu sodelovali: Jožef 
Krajnc, Franc Šarb, dr. Ivan Šlander, Peter Ruči
gaj, Matija Krajnc, Jože Mikuš, Franc Podbrežnik 
in Fran Kocbek, kije opravljal tajniške posle, je pa 
že prej deloval v načelstvu.

Leta 1935 je prišlo do poslovnih težav, kar je 
bila posledica hude gospodarske krize tedan
jega časa. Posojilnica sije kmalu opomogla inje 
spet zelo uspešno poslovala.

Leta 1937je bil sprejet v Jugoslaviji novi zakon 
o zadrugah in posojilnica je bila zadruga, zato so 
morali prilagoditi notranjo organizacijo novim 
predpisom. Namesto načelstva je deiovai uprav
ni odbor v tej sestavi: Anton Kolenc iz Gornjega 
Grada, Anton Tevž z Ljubnega, Franc Kolenc iz 
Juvanja, Anton Zavolovšek s Krope, Franc Žmavc 
in Franc Božič, oba iz Gornjega Grada. Posojilni
ca je delovala do okupacije, koje bila zaplenjena, 
dokončno ukinjena pa je bila leta 1947.

HRANILNICA IN POSOJILNICA NA LJUBNEM
Ljubno je že pred prvo svetovno vojno slovelo po 

razvitem trgovanju z lesom, pa tudi obrtništvo je 
bilo zelo razvito (Krojaška zadruga in Čevljarska 
zadruga). Naj omenimo tedaj že delujočo Kmečko- 
splavarsko posojilnico, ki je poslovala v Petkovi 
gostilni na Placu. Žal o njej ni zanesljivih podatkov.

Leta 1894 je pričela poslovati Hranilnica in 
posojilnica na Ljubnem. Kot vse kaže, je bila to 
"vošnjakovka", saj so imeli v pravilih deleže - 
ustanovne, velike in podporne (male). V to poso
jilnico so se vključevali tudi člani od drugod (Luč

letom
in Solčave). Veliki deleži so imeli pri glasovanju 
10 glasov, mali pa le enega.
Zanimiv je bil prvi posojilnični pečat z upodo

bljenima slovanskima škofoma Cirilom in Meto
dom. Toje bil vtedanji Avstriji simbol slovanstva in 
slovenstva. V kraju samem je veljala hranilnica 
za dokaj "zaprt" zavod, torej je skrbela le za člane, 
manj pa za napredek kraja...

Na ustanovnem občnem zboru 5. julija 1894 
so izvolili v ravnateljstvo: Ignaca Fludernika za 
ravnatelja, Martina Juvana - Batla za njegove
ga namestnika, Davorina Budno za tajnika, Fran
ca Kolenca za blagajnika in Franca Jeraja za bla
gajniškega preglednika. V nadzorstvo so bili iz
voljeni: kot predsednik Matija Strnad, Jožef Er- 
menc - Kolenc, kot predsednikov namestnik in 
kot člani Franc Petek, Janez Krive - Pečovnik in

n esreča  d
Slovenski romar, koledar v poduk in kratek čas 

je poročal o tem, kako je na veliki šmaren, 15. av
gusta, 1805 zjutraj nenadoma nastal strašen 
naliv, Šmarten je bil kot otok v morju, je zapisal 
poročevalec. Pri Novi Štifti je tisto noč več romar
jev na svislih pri vodi mirno spalo, ko je pridrla 
velika voda in odnesla svisli z romarji vred. 40 Iju-

Zanim iuo
V Savinjskih novicah smo objavili dve sliki o 

gradnji mostov na Savinji in na Lučnici v Lučah. 
Zanimalo nasje, kdaj je bila tako velika povodenj. 
Janez Mavrič iz Gornjega Grada je našel podatke 
v Ilustriranem Slovencu z 17. oktobra 1926, da 
je bila huda poplava v Lučah 27. septembra 
1926, ki je naredila velike škode v kraju in na

1 9 4 1
Anton Herle - Vitezič. Članstvo seje iz leta v leto 
širilo. Povsem nerazumljivo pa je, da so odklonili 
članstvo trga Ljubno, kije želel pristopiti s pravico 
10 glasov.
Leta 1900 so na letnem zboru sprejeli sklep, 

da zgradijo lastno stavbo, pa do tega nikoli ni 
prišlo. Da so razpolagali z močnim kapitalom, 
lahko sklepamo iz tega, da so leta 1905 znižali 
obrestne mere na vloge in povišali tiste za poso
jila. 19. novembra 1907 so sklenili prispevati k 
izgradnji železnice Rečica na Paki - Nova Štifta 
celih 15.000 kron, to pa je bilo veliko denarja. 
Celo okrajnemu zastopstvu Gornji Grad so odo
brili izredno posojilo v višini 111.000 kron, to je 
lahko storila le močna posojilnica. Delovala je 
do leta 1941, povsem ukinjena pa je bila leta 
1947.

IIODi Štifti
di je utonilo, večji del romarjev iz Krašne.

To se je zgodilo pri Bajtežu, desno od mostu, 
ki je na začetku klanca pod romarsko cerkvi
jo. O tej katastrofi je bral Janez Mavrič v 
navedenem koledarju, ki ga je hranila Osred
nja knjižnica v Celju in nam prijazno odstopil 
vsebino za objavo.

pojasnilo
mostovih. Torej imamo datum, ko sta bila oba 
mosta razdejana. Mavrič je našel tudi podatke o 
padavinah tistega dne. V Podvolovljeku in okoli 
Luč je 27. septembra padlo 240 do 280 mm na 
kvadratni meter padavin. Zahvaljujemo se Jane
zu Mavriču za poslane dragocene podatke, ki 
bodo gotovo zanimali tudi Lučane.

3 ščemo state fotografije

Skupina Lučanov pred Jakovo hišo v Lučah. Slika je bila posneta leta 1933, na njej pa je  tudi 

Marija Riher z birmanko. Zadaj s to ji Pahovnik z ženo. Sliko nam je poslal Vinko Moličnik iz Luč.

@
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KAKO POSKRBIMO ZA SVOJO VARNO PRIHODNOST

Kljub julijski rasti na ljubljanski borzi
odliv v tujino

Borzni indeks SBI 20 je  konec ju

nija pričakal začetek drugega pol

letja pri 4 .397  točkah, kar pred

stavlja 9,7 odstotka izgube glede 

na začetek leta. Še več so izgubili 

vlagatelji, ki so v slovenske deln

ice investirali v začetku februarja, 

ko so te dosegle najvišje vrednos

ti, saj je  SBI 20 polletje končal kar 

14,3 odstotka nižje od na jv iš je  

vrednosti 1. februarja . Začetek 

drugega polletja ponuja kanček 

o p tim izm a . Cene d e ln ic  na 

ljubljanski borzi so v ju liju  in prvi 

polovici avgusta v  povprečju rasle, 

SBI20 pa je  do 16. avgusta pora
sel za 3,21 odstotka.

Od začetka julija seje med delnica
mi iz borzne kotacije najbolj trgovalo 
z delnico Krke, s katero je bilo za sko
raj dve milijardi tolarjev prometa. S 
skoraj polovico manjšim prometom ji 
je sledila delnica Mercatorja, na 
tretjem mestu je Petrol s 766 milijoni 
tolarjev prometa, na četrtem pa

Gorenje s slabimi 500 milijoni tolarjev 
prometa. V tem obdobju je največ 
pridobil Mercator - 10,78 odstotka, 
Krka dobrih sedem odstotkov vred
nosti, Gorenje 2,69 odstotka, Petrol 
pa seje v omenjenem obdobju okrepil 
komaj za odstotek.

V slovenskih vzajemnih skladih so 
sejulija vrednosti naložb vtujih delnic
ah povišale za 8,2 milijarde tolarjev. 
Pri skupnih sredstvih v višini 293 mil
ijard tolarjev, kolikor trenutno znaša
jo sredstva v slovenskih vzajemnih 
skladih, predstavlja omenjenih osem 
milijard skoraj tri odstotke vseh sred
stev. Osem milijard je znašal tudi ce
lomesečni promet na ljubljanski bor
zi. Ker so vlagatelji v juliju vložili le 1,2 
milijarde svežih tolarjev, so vzajemni 
skladi sredstva za naložbe črpali iz ob
stoječih denarnih sredstev, depozitov 
ter prodaje slovenskih obveznic in 
delnic na ljubljanski borzi.

Na tujih trgih imajo vzajemni skladi 
različno naložbeno politiko, ki je 
včasih razvidna že iz imena, če gre za 
specializirani sklad (npr. MP-Azija, 
Triglav Evropa ...), včasih pa 
naložbena oblika ni povsem razvidna 
(npr. KD Galileo, Modra kombinacija,

Triglav Steber 1 ), zato se mora vla
gatelj bolj podrobno pozanimati otem, 
kam vse bodo vložena njegova sred
stva.

Modra kombinacija vzadnjem času 
precej svojih sredstev nalaga na trge, 
za katere njeni upravljavci menijo, da 
imajo največji potencial za rast. Med 
te trge spadajo vsi hitro rastoči trgi, kot 
so Kitajska z več kot milijardo nep- 
otešenih potrošnikov, Brazilija z rud
nimi in naftnimi bogastvi in Indija zveč 
sto milijoni poceni angleško govoreče 
delovne sile.

Ali veste, daje kitajski mobilni oper
ater China Mobile, katerega delnice

kotirajo v Hong Kongu, kupiti pa jih je 
mogoče tudi na ameriških borzah, 
samo v zadnjem četrtletju pridobil 
skoraj 20 milijonov novih uporabnik
ov? Ali veste, daje trenutno na Kita
jskem le 300 milijonov uporabnikov 
mobilne telefonije, v prihodnosti pa jih 
bo vsaj še trikrat več?

Delnice podjetij, ki bodo znala pra
vočasno zadovoljiti in tudi trajno za
dovoljevati naraščajoče potrebe 
vedno bogatejših prebivalcev prej 
omenjenih držav po komunikacijah, 
potovanjih, življenjskih zavarovanjih in 
potrošniških kreditih, so zagotovo 
naložbe, vredne pozornosti. Vzajem
ni skladi omogočajo vsakomur poce
ni možnost, da lahko vsaj z delom 
premoženja sodeluje v naložbah, ki 
mu sicer ne bi bile dosegljive, ker so 
zanj prevelikzalogaj ali pa nikoli ne bi 
izvedel zanje.

Borut Repše, oddelek upravljanja 
premoženja na tujih trgih;

boruf.repse@ilirika.si; ILIRIKA borzno 
posredniška hiša d.d„ Breg 22, Ljublja

na; Nadzorni organ: Agencija za trg 
vrednostnih papirjev, Ljubljana; Viri: 

www.ljse.si,www.finance-on.net, 
www.bloomberg.com, 

www.yahoo.com

¥ € $
Vaš partner pri nakupu in 

prodaji domačih in tu jih  delnic.
I L I R I K A

BORZNO POSREDNIŠKA 
HIŠA D.D.

ILIRIKA b o r zn o  p o sr ed n išk a  h iša , d.d., Breg 22, L ju b lja n a , TEL: 01/24 16 w o

MOJCA STANCAR,
inštruktorica aerobike

Vadba naj vam bo užitek. Poskrbite 
za pravo vzdušje, glasba lahko pri 
tem deluje zelo spodbujevalno, zato 
si omislite prenosni CD predvajalnik 
ali Walkman, če pa pri vadbi ne boste 
motili sosedov, vam je lahko v pomoč 
tudi domači glasbeni stolp.

Ko boste utrujeni ali brezvoljni, si 
zavrtite najljubšo skladbo in v sebi 
zberite moč. Verjamem, da boste 
zmogli in da si boste dokazali, da 
zmorete korak naprej tudi takrat, ko 
ste utrujeni in brezvoljni. Če pa se

Napad na
kdaj zgodi, da resnično ne boste 
mogli - ne obsojajte se! Če ne boste 
mogli danes, vam še vedno ostane 
jutrišnji dan.

TREBUH
Trebušne mišice so odgovorne za 

stabilizacijo, upogib in rotacijo (za
suk) trupa. Sestavljajo jih mišice 
upogibalke na sprednji strani in mi
šice, ki so odgovorne za rotacijo in 
se nahajajo na levi in desni strani 
telesa. Narastišča izvirajo iz hrus
tancev reber in se priraščajo na 
sramničnozrast in medenično kost. 
Krepiti moramo vse mišice trebuš
nega predela, drugače kljub redni 
vadbi ne dosežemo pravih rezulta
tov (spodnje in zgornje trebušne mi
šice ter stranske trebušne mišice). 
Vaje, kijih bomo izvajali:

Kratek upogib trupa 
Leže na tleh pokrčite kolena, 

stopala so na tleh, roke pokrčene

maščobne blazinice (2)
na zatilju, komolci odprti - narazen. 
Ne dvigujte križnega dela. Telo 
dvignemo maksimalno do kota 35 
stopinj. Dvigovanje do kolen strogo 
prepovedano!

Upogib trupa z rotacijo
Pozicija je podobna kot predhod

na vaja, le da roka, kije v smeri rotac
ije, počiva ob telesu, druga pa je za 
glavo z dlanjo na zatilju. Ko se 
dvignete, zarotirajte (ne več kot 30°) 
v smeri roke, ki počiva. Po končani 
rotaciji se vrnite v začetni položaj in 
opravite priporočeno število rotacij. 
Ko končate, zamenjajte roki in 
napravite vajo še v drugo smer.

Dvig nog leže
Leže na tleh dvignite zgornji del tel

esa in se oprite na komolce. Iz tega 
položaja izvajajte z iztegnjenimi nog
ami dvig nog od tal do kota 45° med 
podlago in nogami. Če je vaja preza
htevna, pokrčite noge, lažje vam bo.

NOGE
Osnovne mišice, ki skrbijo za tek 

in hojo, so upogibalke in iztegoval
ke kolka, upogibalke in iztegovalke 
kolena ter mišice pete. Mišice 
notranje in zunanje strani nog so 
odmikalke in primikalke nog. Ta del 
nog je tudi najbolj popularen za 
nabiranje maščobe.

Z vajami nog bomo vplivali na miš
ični tonus in porabo kalorij, saj so 
prav noge največji porabniki en
ergije v telesu. Lahko se zgodi, da 
vam bodo noge hipertrofirale (se 
napele in povečale); to se zgodi, če 
že dlje časa niste vadili, in sicer 
zaradi glukoze ter vode, ki se nabi
rata v mišicah. Po treh tednih 
vadbe izgine tudi ta neljubi 
simptom neaktivnosti. Vadba za 
noge vključuje tudi mišice zadn
jice (gluteus), zato bomo z vajami 
krepili obe skupini mišic.



VALENTINA AAAROVT Z LJUBNEGA OB SAVINJI

Uskladila študij, delo in potovanje
Kot majhno dekletce je  Valentina Marovt z 

Ljubnega ob Savinji »požirala« zgodbe svojega 

dedka, ki je  bil v drugi svetovni vojni v  različnih 

državah. Zgodbe o ljudeh in njihovi kulturi so ji 

burile dom išljijo. Pogosto se je  zalotila ob mis

li, da bi tud i sama odpotovala v kak oddaljen 

konec sveta. Ko pa se je  vpisala na »faks«, je 

poprijela za različna priložnostna dela in stem  

počasi začela uresničevati svoje sanje o po

tovanjih. Kljub temu ni zanemarila študija na 

visoki poslovni šoli - smer turizem, ki ga bo letos 

tudi zaključila.

»Vse se zmore, le želeti si moraš. Uspevala 
sem uskladiti študij, delo in potovanja. Ko sem 
se prvič odpravila od doma, mi domači niso 
verjeli, da se odpravljam, vse dokler očetu 
nisem prinesla letalske vozovnice,« mi je ob pre
šernem smehu, kije dokazoval veliko mero 
samozavesti, pripovedovala Valentina. In tako 
je odšla od doma za več kot mesec dni. Prepo
tovala je Indijo, Nepal, Vietnam, Laos, 
Kambodžo in Tajsko.

Drugo tovrstno potovanje je trajalo tri mesece. 
Tedaj sije uspela ogledati Indonezijo, Malezijo, 
Singapur, Burmo in ponovno Tajsko. Sledilo je 
veliko krajših »izletov«, obiskala pa je tudi do
bršen del Evrope: Grčijo, Italijo, Portugalsko, 
Španijo in številne druge države.

Njeno najbolj nenavadno potovanje je bilo sko
zi Turčijo, saj je potovala kar na »štop«. »Tu vozni
ki takoj ustavijo, ko stegneš prst. Kar pa je nena
vadno, te odpeljejo v kraj, kamor si namenjen, in 
te pogostijo. Če odkloniš, so zelo užaljeni, saj so 
prepričani, da si njihov gost,« je v pogovoru 
razgrinjala Marovtova in nadaljevala: »Zelo me

Vaša pošta

Valentina Marovt je  za diplomsko nalogo 

raziskovala posledice masovnega turizma v 

Španiji (foto: Marija Šukalo)

je prevzelo bivanje v enem od samostanov v 
Burmi. Tja sva s prijateljico zašli na enem od 
pohodov po tej deželi in bili zelo prijazno spre
jeti. Zjutraj naju je predramila molitev in petje. 
Glasovi so me čisto prevzeli. Ampak to se ne da 
opisati z besedami. To moraš enostavno doživeti

Tudi z nevarnostmi seje morala spoprijeti, kot 
sama zatrjuje, na enem od splavarjenj po ner
aziskanih področjih džungle. »Bili smo majhna 
skupina štirih z lokalnim vodičem, ki nam je dal 
rešilnejopiče. Sama ga nisem želela obleči, ker 
mi se je zdela reka, kjer bomo veslali, takšna kot 
naša Savinja. Toda kaj kmalu sem spoznala, da 
so brzice nepredvidljive in nevarne. Potem je 
sledilo prenočevanje na golih tleh sredi gozda. 
Ob pogovoru nas je vodič z mirnim tonom opo
zoril, češ, v vaši bližini je zelena kača, kije eden 
najnevarnejših in strupenih plazilcev ... Kar 
zmrazi me, ko se tega spomnim.«

Za Ljubenko Valentino Marovt so vsa potovan
ja, učenje jezika, spoznavanje kultur in verstev 
drugih narodov ena sama pozitivna izkušnja. 
Spozna veliko različnih ljudi, a stik obdrži le s tis
timi, kiji ostanejo blizu.

Potuje vedno po najcenejših variantah. Običa
jno je največji strošek letalska vozovnica, cena 
bivanja in hrane pa minimalna, saj pogosto je 
kar na ulici. »V takih primerih vzamem s sabo 
naš domači borovničevec, ki premaga vse 
težave in zdravi številne bolezni,« se hudomuš
no nasmehne in doda, da jo navdušujejo ra

zlične kuhinje. Recepte, kakor tudi doživetja, 
skrbno beleži v svoj dnevnik. Zanimive jedi 
poskuša tudi pripraviti, ko se vrne domov, saj so 
njena strast zbiranje začimb dežel, kijih obišče. 
A kljub temu prisega na domačo hrano, na 
mamino govejo juho in zgornjesavinjski želo
dec.

Lani seje po spletu okoliščin znašla v Španiji 
na obali Costa Brava v malem mestecu Lloret 
de Mar in si izkušnje na področju turizma nabi
rala kot turistični vodnik v eni od slovenskih tur
ističnih agencij. »Z gostom se ne moreš kregati, 
ker ima vedno prav, tudi tedaj, koje sam zagrešil 
napako. Vedno ga poskušam pomiriti in rešiti 
problem kar na mestu, kjer je nastal. Pogovor 
skoraj vedno zaleže,« je pripovedovala o svojih 
izkušnjah vodenja po obali Costa Brave, kjer 
urnik dela vedno prilagaja turistom - ljudem ra
zličnih navad in razvad. Pri tem je opisala nekaj 
značilnosti dežele, v kateri je sedaj že drugo leto.

Po besedah Valentine je v Španiji standard višji 
kot pri nas, živila in tehnične dobrine pa so 
precej cenejše, a po kvaliteti zaostajajo za naši
mi. Prijazni domačini sprejmejo vsakega tujca, 
ki se poskuša vživeti v njihov vsakdanjik, ki je 
pogosto zelo na »izi«. Pri njihovih siestah - opol
danskih odmorih se ne dajo motiti. Jutranji za
četek delaje marsikje pomaknjen na deveto uro. 
Tudi Valentina se pri njih počuti domače in se 
poskuša z njimi sporazumevati v španskem jez
iku, ko pa naredi napako, ji prijazno priskočijo 
na pomoč.

Valentinin nemirni duh je botroval tudi njeni 
nenavadni diplomski nalogi. Delo z ljudmi, ki so 
prihajali iz naše države, domačini Katalonci, tu
ristični utrip obmorskega kraja, vse to je nam
reč vplivalo na raziskavo posledic masovnega 
turizma v Španiji na primeru enega od hotelov 
v Lloret de Maru. Hoteli so tamkaj namreč zrasli 
kot gobe po dežju, vendar šele pred nekaj več 
kot štirimi desetletji. Sprva sojih obiskovali zelo 
zahtevni gostje s severnih dežel in prihodek je 
bil več kot zadovoljiv. Hkrati pa je bil posledično 
vzrok za upad kvalitete, kije povzročila tudi spre
membo v strukturi gostov. Lloret de Mar so za
čeli obiskovati manj zahtevni turisti iz vhodnih 
držav. Ocena naloge v času'najinega srečanja 
še ni bila znana, a verjamem, da bo profesorico 
ocenjevalko prepričala v tolikšni meri, kot je 
mene navdušil najin pogovor.

Marija Šukalo

Nobena ptica ne leti previsoko, če leti 
na svojih krilih.

William Blake ,



ROMANJE NA BREZJE

Reacunom so se pridružili tudi romarji od drugod
Po besedah Petra Kolenca so se Rečičanom 

pridružili še romarji iz skoraj večine zgornjesav- 
injskih župnij, pa tudi iz širše Savinjske in Šaleške 
doline. Že izkušenim popotnikom seje na dvod
nevni poti letos pridružilo veliko novincev, najm
lajši udeleženec je štel 10, najstarejši pa 72 let.

Kot je v navadi, so romarji krenili na pot po 
zgodnji jutranji maši, ki jo je v cerkvi sv. Kancija- 
na daroval rečiški župnik Ferdinand Luknar. Pri 
organizaciji so pomagali člani treh prostovoljnih 
gasilskih društev, ki so do Stahovice prepeljali 
okrepčila in tudi nekaj romarjev, ki so se kasne
je priključili pohodnikom. Po poti so med molitv
ijo in veselim druženjem obredli veliko krajev, 
ponovno pa sojih v večernih urah prijazno spre
jeli v župnišču v Adergasu. Dvodnevno roman
je, ki za vsakega udeleženca pomeni prav 
posebno doživetje, so zaključili na praznični dan 
s popoldansko mašo na Brezjah, ki so se ji 
pridružili še drugi verniki.

SU

Ob Marijinem prazniku, velikem šmarnu, seje Savinji. Letos so se na romanje odpravili že dvana-
na peš pot k Mariji Pomagaj na Brezje ponovno jstič, za peš pot na Brezje pa se je odločilo 67 
odpravila večja skupina romarjev z Rečice ob romarjev iz 10 župnij.

NARAVOVARSTVENA ZVEZA SMREKOVEC

Ohraniti življenjski prostor ogroženim živalim
Naravovarstvena zveza Smrekovec, ki je  bila 

ustanovljena v začetku letošnjega leta, si je  na 

ustanovni skupščini med naloge dela zadala 

tudi izvajanje ukrepov za ohranitev življenjske

ga prostora ogroženih živali, med katere zago

tovo sodi redek mali petelin ruševec. K temu 

vsekakorsodi čiščenje zaraščenega pašnika in 

pobiranje smeti na Smrekovcu.

Akcijo so na pobudo šoštanjske občine izvedli 
pretekli četrtek, v njej pa so poleg smrekovške 
naravovarstvene zveze sodelovali tudi Zavod za 
gozdove republike Slovenije, velenjska PUP in 
Komunala ter francoski skavti iz Toulosea, ki so 
se udeležili delovnega tabora v Belih Vodah. Mla
di Francozi so preko prostovoljnega dela spozna
vali domačine, naše kraje in našo kulturo, in

KAPELE V SAVINJSKIH GORAH

Francoski skavti iz Toulosea so se udeležili 

očiščevalne akcije na Smrekovcu
(foto: Marija Sodja Kladnik)

očiščevalna akcija je bila le ena od številnih ak
tivnosti, ki sojih v času bivanja ti izpeljali.

Delo je po potekalo v dveh skupinah. Prva je v 
dogovoru z lastnico zemljišča čistila zaraščeni

Kapela sv. Križa na planini Loka
Na Planini Loka (1534 m) pod Raduho, v bližini katere je 

tudi zelo zanimiva ledena kraška jama, je nekoč stal le križ. 
Vremenske neprilike so ga večkrat poškodovale, zato so se 
člani pašne skupnosti Raduha - Konjski vrh odločili, da si bodo 

večjo kapelo, posvečeno sv. Križu.
Načrt zanjo je pripravljal arh. Jože Kregar, čigar delo je po 

njegovi smrti dokončala njegova žena Marjeta. Pod vodstvom 
predsednika gradbenega odbora Bogomira Supina st., 
takratnega oskrbnika bližnje planinske koče, so s solidarno 
pomočjo vsa dela opravili krajani sami. V letošnjem letu bodo 
na planino povabili romarje in planince še 8. septembra ob 
13.00 uri.

pašnik na Krumpaški pianini, kjer se žal krči živ
ljenjski prostor ruševca. Odstranili so nekaj 
dreves s pašnika in razširili gozdni rob ter s tem 
pripomogli k mozaičnem zadrževanju zar
aščanja pašnika. Druga skupina pa je izvedla 
čistilno akcijo pobiranja smeti na travniku pod 
planinsko kočo, kjer obiskovalci žal še vedno 
puščajo svoje sledi. V neposredni bližini omen
jene lokacije so nabrali kar sedem petdesetlit- 
erskih vreč smeti. Po besedah Martine Pečnik, 
predstavnice naravovarstvene zveze, so bili 
francoski gostje presenečeni nad dejstvom, da 
v tako lepi naravi pohodniki še vedno odlagajo 
smeti.

Marija Sukalo

NAJVEČKRAT IZPOSOJENE 
KNJIGE IZ KNJIŽNICE 

MOZIRJE

ODRASLI:
Brown, D.: Da Vincijeva šifra 
Muck, D.: Pasti življenja 
Dunant, S.: Rojstvo Venere 
Ludlum, R.: Protokol sigma 
Kermauner, A.: Dnevnik Hijacinte Novak

MLADI:
Sivec, I.: Skrivnost zlate reke 
Blayton, E.: Na otoku zakladov 
Brezina, T.: Prišlo je iz ledu 
Freiedrich, J.: Skrivnost učiteljice biologije 
Jeier, T.: Fant z interneta

Besedilo in foto: Ciril Velkovrh



TURISTIČNA KMETIJA DOBROVC V POLJANAH NAD REČICO

Na začetku obetavne poti
V Zgornji Savinjski dolini se kljub 

ocenam , da je  tu ris tičn ih  zmo

g ljivosti še premalo, dogaja tih i 

razvoj, ki obeta, da bo v nekaj letih 
le postal vodilo tukajšnjega gosp

odarstva. Prej kot pomanjkanje 

posteljnih namestitev, je  čutiti še 

vrzel v  povezanosti in ponudbah 

destinacij iz enega mesta. Temu 

bo mogoče v prihodnje v ve liko 

pomoč novoustanovljeno gospo
darsko interesno združenje GIZ 

gostinstvo in turizem, ki bo imel 

pravto  nalogo.

izviren kažipot na Reneku pred 
Rečico ob Savinji pokaže, da vodi 
cesta do turistične kmetije Dobrovc 
naravnost skozi trg Rečica v 3 km 
oddaljen zaselek Poljane 13, kjer 
goste po predhodnem naročilu za
gotovo prisrčno sprejmejo. Ko smo 
v naši poletni akciji, »odkrivamo nov
osti in različnosti na področju turiz
ma in gostinske ponudbe« obiskali 
turistično kmetijo Dobrovc, smo bili 
prijetno presenečeni nad dobrega 
pol leta odprto novo počitniško točko. 
Alojz ml. in sin Dejan Potočnik sta 
skupaj z vsemi člani družine ustvar
ila zares kakovostno ponudbo z raz
širjeno gostinsko-turistično de
javnostjo na kmetiji.

»Ker mala kmetija danes sploh ne 
more dostojno preživeti, zaposlitev 
za mlade je vse manj, sam pa sem 
ob razpadu velikega lesarskega 
gospodarstva v Nazarjah dobesed
no ostal brez delaje bil izhod le vtem,

Alojz Potočnik ml.: »Uspelo nam 

je s trd im  delom in strokovnim

izpopolnjevanjem.«
(foto: Jože Miklavc)

kar smo na tiho upali, da bo nam 
uspelo s trdim delom in strokovnim 
izpopolnjevanjem,« nam je ob 
srečanju dejal 48-letni Lojze Po
točnik. Skupaj z ženo Zdenko sta si 
postavila cilj, da v novozgrajenem 
objektu, v stilu sodobne vaške hiše, 
ponudita prijetno bivanje, izvirno 
slovensko kulinariko in reprezen
tančne pogoje za prenočevanje in 
oddih. Sin Dejan, kije po končanem 
izobraževanju v programu gostins
ka dela, postal specialist kuharje s 
25 leti že oblikovan kuharski mojster 
iz gostinske hiše Štorman. Zato ob 
gostinski ponudbi, predvsem pri 
pripravi jedi v najmodernejši kuhinji, 
»čara« tudi s sodobnimi prijemi.

Prvi gostje, ki so jih sprejeli po 
otvoritvi koncem lanskega leta, so 
očitno zadovoljni, saj se že vračajo

ZŠAM ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Šoferji -  športniki
Na nedavnem srečanju šoferjev in avtomehanikov na Rogli je v športnih 

igrah nastopila tudi ekipa ZŠAM Zgornje Savinjske doline, za katero so nas
topili (na fotografiji od leve) Janko Štrucelj, Maksimiljan Pust in Vili Fistrič. 
Ekipa je dosegla odlične rezultate in se domov vrnila s štirimi priznanji.

Besedilo in foto: Rozka Tkavc

in pripeljejo nove. Kot pravi gospodar 
Lojze, imajo letos že polne roke dela 
(seveda je potrebno opraviti tudi 
delo na srednje veliki kmetiji, tako pa 
kaže tudi za september in oktober, 
saj imajo večino prostih terminov že 
rezerviranih. Za njihove sobe, tri tri- 
posteljne in dve dvoposteljni, vse s 
svojimi kopalnicami, televizorji in in
ternetnimi priključki, so izvedeli tudi

že poslovneži, nekaterim pa se 
prileže počitek po dobri družinski 
zabavi, veseljačenju ob različnih 
družabnih dogodkih in seveda, ob 
potovanju po lepi Zgornji Savinjski 
dolini. Možnosti za oddih in rekreac
ijo je tod kar nekaj, saj so turistični 
objekti za letni in zimski turizem zelo

blizu. Na domačem travniku in v 
gozdu pa v tem času zaključujejo 
ureditev svoje trim steze.

Domačija Dobrovc v Poljanah ima 
vsaj 400-letno tradicijo, ko so tu gos
podarili predniki Martin, Jože, Alojz 
in zdaj Alojz mlajši. Njegova stara 
mama Lucija je bila znana gostinka v 
gostilni Poberin v Lučah, kar nekako

potrjuje nadaljevanje tradicije v tem 
poklicu. Tudi zdaj priskoči na pomoč 
mama Marica Potočnik, ki izdeluje 
odlične zgornjesavinjske žlinkrofe in 
štruklje. Na ekološi način pridelano 
hrano (menda brez certifikata, ven
dar pa z ustreznim strokovnim znan
jem), kije nujna prihodnost vsem, za 
dolgo in zdravo življenje, tako priprav
ijo na turistični kmetiji Dobrovc za

sprejemljivo ceno in v užitek gostom.
Bivanje v okusno urejenih prostorih, 

ki bijim zavidal vrhunski arhitekt, s pri
tiklinami po starem in etnografskem 
izročilu (za kar ima zasluge tudi De
janova mama Zdenka), je zagotovo 
pravo doživetje. Pred, v zelenje in 
cvetje skrito zgradbo, z zunanjim in

pokritim vrtom, je dovolj parkirišč, ob
danih s skalno ograjo, poraščeno z 
avtohtonim rastlinjem. Nekaj igral za 
otroke in prijeten razgled na zelene 
travnike in bližnji gozd, odmaknjenost 
od cestnega vrveža... tudi to so aduti 
za doživljanje dopusta, razvedrila in 
pogostitve na deželi.

Jože Miklavc

Turistična kmetija Dobrovc ima veliko adutov za doživljanje dopusta, 

razvedrila in pogostitve na deželi (foto: Jože Miklavc)

Izviren kažipot na Reneku kaže pot v Poljane do tu ris tične  kmetije 

Dobrovc (foto: Jože Miklavc)



VOZILI SMO: MAZD03 CD1ÌO Gl

Zmogljiva, uglajena, varčna
Mazda3 je  takoj po prihodu na slovenski trg postala ljubljenka sloven

skih avtomobilistov, kar so slednji potrd ili tudi z izborom za avto leta 

2004, dodatni dokaztemu pa so prodajne številke, s katerimi so pri Mazdi 

zelo zadovoljni. Sprva so v Sloveniji prodajali le mazdo3 sport, ki je  v 

bistvu petvratna kombilimuzina, spomladi letos pa je  stekla tudi prodaja 

štirivratne limuzinske različice, kakršno so nam za tokratno testno vožnjo 

odstopili v prodajnem salonu Mazda AS Velenje.
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Omenjeni karoserijski izvedenki se 
med seboj razlikujeta zlasti v zadku, 
saj se mazda3 sport zaključi s strmo 
padajočimi petimi vrati, ki vertikalno 
sekajo prozorne zadnje luči, zadek 
limuzine pa je bistveno bolj položen 
z izstopajoče rdečimi lučmi in kot 
tako elegantnejši kot pri sestrskem 
modelu. V celem deluje limuzina bolj 
skladno in dovršeno, s čimer pa se 
morda ljubitelji drznejših oblikoval
skih potez ne bi strinjali.

Odprtina prtljažnika je tudi pri 
limuzinski različici dovolj velika za 
vsakodnevne potrebe, če pa je 
treba prepeljali kakšen daljši tovor, 
je zadrego mogoče enostavno re
šiti z zložljivo zadnjo klopjo. Edino, 
kar sem pogrešal, je bila vdolbina 
za prste na notranji strani vrat 
prtljažnika, s pomočjo katere bi bilo

mogoče zapreti prtljažnik brez pri
jemanja pločevine.

Testno vozilo z opremo GT je pre
moglo vse, kar si je v mazdi3 mogoče 
zaželeti, vključno s ksenonskimi 
žarometi, senzorji za dež in vzvratno 
parkiranje, sistemom proti zanašan
ju in spodrsavanju ter navigacijskim 
sistemom. Slednji pri testni vožnji po 
Sloveniji in Kvarnerju žal ni bil upo
raben, ker nismo imeli medija s po
datki o slovenskih in hrvaških cestah, 
dejstvo pa je, da si navigacijske 
naprave, ki smo jih pred leti obču 
dovali levnajprestižnejših limuzinah, 
hitro utirajo pol v srednji avtomobil
ski razred.

Mazdo3, s katero smo se odpravili 
na hrvaško obalo, je poganjal sod
oben 1,6-litrski turbodizelski motor 
z vbrizgavanjem goriva preko skup

nega voda, ki se odlikuje z močjo 
110 konjskih moči, uglajenostjo in 
nizko porabo goriva. Le-ta je pri sko
raj osemsto prevoženih testnih kil
ometrih znašala le 5,5 litra na sto 
kilometrov, pri čemer velja dodati, 
da pri vožnji nismo niti najmanj var
čevali, kvečjemu obratno. Mazda3 
je lahko dokazala vse svoje sposob
nosti, katere premore, in teh res ni 
malo. Vožnja z njo je v zadovoljstvo

tako voznika kot potnikov in marsik
do, ki ne potrebuje res veliko pros
tora, se bo raje kot za mazdo6 
odločil za cenejšo limuzinsko »tro
jko«. Če k temu dodamo še MES - 
Mazdino mobilno pomoč, ki velja ob 
rednem predpisanem servisiranju 
10 let brez omejitve prevoženih kil
ometrov, potem je razlogov za na
kup mazde3 več kot dovolj.

Franci Kotnik

B R E Z P L A Č N O  P R A N J E

Dobro poglejte, mogoče je to res vaše vozilo.
Če prepoznate fotografijo svojega avtomobila, se 
do petka, 2. septembra, osebno oglasite s 
prometnim dovoljenjem in izvodom Savinjskih 
novic v AVTOPRALNICI AM MIKLAVC v Nizki, 
kjer vam bodo brezplačno oprali vaš avtomobil.

m .  M I K L A V C

TEHNIČNI PREGLEDI D.O.O. E-naslov: a.m.miklavc@email.si

Nizka 21, 3332 Rečica ob Savinji 
Telefon: 03/838 80 90, Telefaks: 03/838 80 91, 041 643 538

P r i d i t e  p o  s v o j  p a k e t  M a z d e 3 !

V S E  N A  E N E M  M E S T U !
A S  Avtom obili S k o rn še k  d .o .o . - C e s ta  S im o n a  B la tn ika  2 0 , V e le n je  

T e l.: 0 3  891 90  77  - F a k s : 03  891 90  78  - w w w .a s-v e le n je .co m  - em a il: in fo @ a s-ve le n je .co m
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Pozor! Solarji na cesti!

Piše: Igor Pečnik

Ljudje smo si različni. Nekateri 
verjamejo, da so pametni in sami 
vse vedo, ostali pa si pustijo sveto
vati. In ker se bliža začetek novega 
šolskega leta, si pridržujem pravico 
svetovati in učiti. Že v prihodnjem 
tednu bodo namreč rumene rutice 
zavzele pločnike in cestišča, starši 
šolarjev bodo nervozni, policisti 
bodo nadzirali promet na vsakem 
koraku. Vse to pa bo trajalo le štiri
najst dni, potem bo vse spet po star
em: otroci bodo še vedno hodili v 
šolo, policistov ob cesti pa bo ved
no manj...

Vse se prične pri varnem prevo
zu v šolo. Naj mlajše do šolskih stavb 
pripeljejo starši in pri tem ne prosim, 
temveč zapovedujem, naj upora

bljajo otroške sedeže. Le-teh je več 
vrst, od tistih, ki so namenjeni najm
lajšim, do tistih do 12. leta starosti, 
ko bi naj podmladek končno začel 
uživati brez dodatnega sedeža in se

celo smel voziti na prednjem 
sedežu. Vsak otroški sedežje boljši 
kot vožnja brez sedeža, prav tako

pa je pomembno, kako je otrok 
pripet in kako sedi v sedežu. Nikar 
ne vozite nepripetih otrok, kaj šele 
da bi stali med sprednjima sede
žema!

Večji otroci prihajajo v šolo sami. 
Pri tem so zelo pomembne osnove 
pravilnega obnašanja na cesti - od

uporabe rumenih rutic in kresničk 
do pravilne hoje po pločniku in 
prečkanja ceste. Malčki so si med 
sabo zelo različni, nekateri so 
odraščali tako rekoč sredi prome
ta, drugim je to prva izkušnja in so 
prestrašeni. Vse je treba naučiti 
predvidevati dogajanje na cesti.

Od voznikov pričakujemo ob za
četku novega šolskega leta veliko 
mero pozornosti in strpnosti, saj 
bodo le tako malčki varno prišli všolo 
in domov. Ne pozabimo, da imajo 
šolski avtobusi popolno prednost in 
jih ni dovoljeno prehitevati, ko stojijo 
in nanj vstopajo ali izstopajo otroci, 
saj nikdar ne vemo, kdaj bo kateri 
skočil izza avtobusa. Otroci so v svoji 
igri nepredvidljivi, ko se skupinica 
pomika ob cestišču ali po pločniku, 
nikdar ne veš, kdaj bo kdo v igri skočil 
na cestišče. Previdnost naj velja tudi 
pri vožnji čez prehode za pešce, saj 
mnogi otroci mislijo, da so tam nedo
takljivi. To je seveda daleč od resnice, 
kajti čeje voznik le malce nepozoren, 
je lahko nesreča v trenutku tu...

Če ste se že spraševali, kaj se dogaja s 
skupino Big Foot Mama

in kako to, da zadnje čase ni nič glasu 
o njej, naj vas potolažimo, daje le-ta še 
kako dejavna in pri močeh. Fantje so se 
po sklopu poletnih koncertov začeli 
pripravljati na svoj 15. rojstni dan in 
čeprav so sami še dokaj čili in mladost
ni, je »velika noga« ob tako zavidljivi ob
letnici zahtevala malce osvežitve. Nare

dili so že prvi korak k novostim, saj so se odpravili kfotografu Ivianu. Da ni šlo 
vse kot po maslu, so bili krivi električni kratki stiki, ki so povzročili, da so po peti 
pregoreli žarnici za tisti dan prekinili snemanje (usode namreč ne gre izziva
ti!) in nadaljevali naslednji dan na dnevni svetlobi.

Alenka

V začetku septembra bodo The 
Rolling S tones izdali novo 
ploščo z nenavadnim naslovom 
A Bigger Bang.

Ploščo so pričeli snovati že lansko jesen, koje moči 
znova združil eden najboljših avtorskih duetov vseh čas

ov - Mick Jagger in Keith Richards. Naslov A Bigger Bang odraža njihovo 
navdušenje nad znanstvenimi teorija- I  
mi o nastanku vesolja, zanimiva H H | F h  
naslovnica pa utegne marsikoga I  
spomniti na obarvana dela nizozem- I  
skih slikarjev. The Rolling Stones so I  
novo ploščo napovedali že maja, ka- . J j j
kor tudi sapo jemajočo svetovno -4
turnejo, ki seje začela 21. avgusta v I

Kelly Clarkson, ki je  trenutno nekje na 
sredini letošnje Hazel Eyes turneje

in se med drugim pripravlja tudi na nastop 
na MTV Video Music Awards, seje odločila, 
da bo izdala nov singel z aktualnega albuma 
Breakaway. Because Of You je pesem, ki jo 
je Kelly napisala s pomočjo bivšega kitarista 
zasedbe Evanescence, Benom Moodyem, 
ki seje že podpisal pod enega letošnjih bolj 
uspešnih sodelovanj in sicer z Anastacio v 
uspešnici Everything Burns. Ben je nad Kelly 
navdušen in pravi, da ni pričakoval takega 

poznavanja glasbe in pisanja besedil, kot ga ima tako mlada pop izvajalka.

Nikolovski je že prava legenda slovenske
ga hip-hopa. V svojih začetkih je deloval v 
zasedbi Nedotakljivi (v kateri so bili še Mu
rat, Jose in DJ Maestro).

Vse ob svojem času je njegov prvi 
samostojni album, na katerega seje 
čakalo kar nekaj let. Besedila so polna 
strpnosti, umirjenosti, a tudi totalne rap 
drže. Nikolovski na eni strani opozarja 
na korupcijo, bedo tega sveta, po dru
gi strani pa spregovori o marsikateri 
čisto osebni in tudi ljubezenski izkušn
ji. V njegovih pripovedovanjih pa prevladuje vera v boljši svet in v spoštovanje 
do tistih, ki si to zaslužijo.

©



OBMOČNO ZDRUŽENJE 
RDEČEGA KRIŽA MOZIRJE

Na trgu 20, Mozirje, 
Tel: 03 5832 725

Pom oč Rdečega križa Slovenije prizadetim ob neurju

Izvršni odbor Rdečega križa Slovenije je prizadetim 
področjem ob nedavnem neurju, ki je  zajel velik del 

Slovenije iz Sklada solidarnosti, v katerega z nakupom doplačilnih 
znamk in vozovnic prispevajo vsi državljani, za najnujnejšo pomoč namenil 
5.000.000 tolarjev.
Pozivamo vse, da se nam pridružijo v solidarnostni akciji zbiranja sredstev 
za pomoč najbolj prizadetim družinam in posameznikom. Neposredno bodo 
pomoč delila naša območna združenja na prizadetih področjih.

Prispevate lahko na:
T R R  NLB 02922-0019831742, sk lic  4020, pripis „Ujma“ ali preko SMS 
sporočil na številko 1919 s  ključno besedo “Ujma”.

Iskrena hvala vsem darovalcem.

Kinološko društvo 
Zgornjesavinjske doline

vabi vse ljubitelje psov v »PASJO MALO 
ŠOLO«. Vpis in informacije v nedeljo, 
4.9.2005, ob 10. uri na društvenem 

vadišču v Varpoljah.
Informacije na ssm: 040 204 399 (Dominik).

T  IZaposlimo 2 delavca za nedoločen čas za delo v 
proizvodnji na delovnem mestu:

S T R U G A R  m / ž

Poaoii:
- IV. SSI tehnične smeri
- zaželena predhodna izobrazba strugarja, orodjarja, 

oblikovalca kovin ali drug ustrezen poklic
- zaželene (niso pa pogoj) delovne izkušnje, 

predvsem pa želja po opravljanju takšnega dela in 
pridobitvi znanj s tega področja.

Vaša dela in naloge bodo:
- izvajanje dela (struženje izdelkov) na CNC 

stružnicah (brez programiranja)
- izvajanje dimenzijskih meritev in kontrole hrapavosti

Delovno razmerje bo sklenjeno za nedoločen čas z
dvema mesecema poskusnega dela.

Kontaktna oseba Aleš Hribernik.

Možnost prijave:
• pisne prošnje na naslov Blaj Anton s.p., "BLAJ",

Griže 9, 3302 Griže s pripisom (g. Aleš Hribernik)
• na mail ales.hribernik@blaj.info

V .........  - V

é GOZDNO GOSPODARSTVO NRZRRJC, d.d. 
Savinjska cesta 4, 3331 NRZRRJC

objavlja:
p o n u d b o  z a  p r o d a j o  

n e p r e m i č n i n e :

»gozdarske koče Petelinek« - parc.št. 597/4- poslovna 
stavba v  izmeri 46m2, gospodarsko poslopje v  izmeri 
19 m2, funkcionalni objekt v  izmeri 12 m2 in dvorišče v 
izmeri 1257 m2, vpisane pri v i.š t  208, k.o. Ter. 
Nepremičnina leži v  bližini Starih stan Golte, je 
dostopna z avtomobilom in oskrbovana z elektriko in 
vodo.
Najnižja ponudbena cena znaša, skladno s cenitvijo 
sodnega cenilca nepremičnin, 9.268.000,00 SIT. Davek 
v  ceni ni upoštevan.
Nepremičnina se prodaja v stanju v  kakršnem je po 
sistemu » videno kuplj eno«.

Pisne ponudbe naj ponudniki v  zaprti kuverti pošljejo 
ali dostavijo na naslov:
G O Z D N O  G O S P O D A R S TV O  N A Z A R JE ,d .d ., 
Savinjska cesta 4,3331 N A Z A R JE  s prip isom  »ne 
odpiraj- ponudba za nakup nepremičnine« 
do 5.9.2005.

Pisna ponudba mora vsebovati: ponudbeno ceno, 
podatke ponudnika (ime, priimek, naslov, DS, matična 
številka), fotokopijo osebnega dokumenta, potrdilo o 
državljanstvu za fizične osebe, oz. izvirnik izpiska iz 
sodnega registra za pravne osebe (ne starejši od 30 dni). 
Kupec s sodelovanjem pri zbiranju ponudb potrjuje, 
da je seznanjen s stanjem premoženja in se odreka 
zahtevkom iz naslova stvarnih napak.
Z  izbranim ponudnikom se bo sklenila pogodba v 
roku 5 dni od prejema obvestila. Izbrani ponudnik 
mora kupnino plačati v  8 dneh od sklenitve prodajne 
pogodbe.
Lastninska pravica se prenese na kupca šele po 
plačilu celotne kupnine.

Lastnik sipridržuje pravico, da kadarkoli odstopi od 
nameravane prodaje in ne sklene prodajne pogodbe % 
nobenim odponudnikov.

Ogled nepremičnine je možen po predhodnem 
dogovoru. Vse dodatne informacije dobijo ponudniki 

na telefonski številki 03 5832 365.

GOZDNO GOSPODARSTVO NAZARJE, d.d.



CESTNO KOLESARSTVO

Helešič na svetovno 
prvenstvo

Povabilo v slovensko reprezentanco za svetovno prvenstvo najboljših 
cestnih kolesarjev nad trideset let v avstrijskem St. Johannu, je še eno ve
liko priznanje za našega najbolj izkušenega in neumornega kolesarja An
dreja Helešiča z Ljubnega. Heli bo v nedeljo, 28. avgusta, na avstrijskem 
Tirolskem, nastopil na klasični enodnevni cestni preizkušnji in se v kategor
iji Masters potegoval za naslov svetovnega prvaka. Vso srečo Andrej!

Franjo Pukart

O BČIN A  M O Z IR JE
Savinjska cesta 7,3330 M OZIRJE 
tel: (03) 839-33-00 fax: (03) 839-33-05

V A B I L O  N A  J A V N O  R A Z G R N I T E V  

I N  O B R A V N A V O

Vabimo vas, da se udeležite javne razgrnitve 
lokacijskega načrta

» K R A H E L JN O V O «  v  času od 7. 9.2005 do 7.10. 
2005 z javno obravnavo, k i bo v  sredo, 14.9.2005, 

ob 12. u ri, v  sejni sobi O bčine M ozirje .

V  času javne razgrnitve sprememb in dopolnitev 
ureditvenega načrta mestnega jedra Mozirje lokacijski načrt 

»Kraheljnovo« ste vljudno vabljeni, da se udeležite javne 
predstavitve in obravnave načrtovane ureditve za eno in dvo 

družinske stanovanjske objekte na še prostih zazidljivih 
površinah med Trnavo in cesto Zekovec-Mozirje.

V  času javne razgrnitve in obravnave lahko podate svoje 
mnenje, se seznanite z upoštevanjem predhodnih predlogov, 
mnenj ter smernic in tako sodelujete pri oblikovanju bodoče 

ureditve stanovanjske soseske.

ŽUPAN OBČINE MOZIRJE 
IvanSUHOVERŠNIK l.r.

Vaša pošta

CESTNO KOLESARSTVO

Luka Pustoslemšek
odličen drugi na Črnivcu

Vzpon na 902 metra visoki Črnivec 
ima za ljubitelje kolesarstva iz savin
jskega in kamniškega področja še 
dodaten motiv, saj je v bistvu to njiho
va domača dirka. Tokratni zmagova
lec amaterskega pokala Slovenije je 
postal bivši profesionalec Kališnik, le 
delček sekunde za njim pa je, v izčrpa- 
jočem finišu, zaostal Gornjegrajčan, 
Luka Pustoslemšek.

Luka je tako z drugim mestom v ab
solutni konkurenci z naskokom ene 
minute, premagai vse svoje vrstnike 
v kategoriji amater C in bo po zadnjih 
rezultatih sodeč eden glavnih favori
tov tudi na sobotnem državnem 
prvenstvu na Rogli. Forma je prišla v 
pravem trenutku, le nekaj športne 
sreče bo še potrebno za osvojitev 
težko pričakovanega cilja, naslova 
državnega prvaka.

Franjo Pukart
prvenstvu na Rog

NOGOMETNI KLUB LJUBNO PODKRIŽNIK
w

V soboto proti Šmarčanom
Marsikdo se verjetno še spomin

ja nekdanjih lokalnih nogometnih 
obračunov med Ljubenci in 
Šmarčani. Po dolgih tridesetih letih 
se bosta ista nasprotnika ponovno 
pomerila za prvenstvene točke. 
Samo dve sezoni sta bili potrebni, 
da seje Šmartno kot nekdanji prvo
ligaš in še lani član druge slovenske 
lige znašel v istem rangu tekmovan
ja kot Ljubenci. Žreb je določil njun 
obračun že v prvem krogu prvenst
va medobčinske nogometne lige. V 
soboto se nam obeta torej prava 
nogometna poslastica.

Ljubenski nogometaši vtem srečan
ju pričakujejo ugoden izid. Trdo so 
delali v pripravljalnem obdobju za 
novo sezono in odigrali več pri
jateljskih tekem: zmagali doma proti 
štajerskem ligašu Peci iz Črne z 2:1, 
zmagali vŠoštanju 3:1, doma so igrali 
neodločeno 1:1 in izgubili v Slovenj 
Gradcu z 1:2. Odigrali so tudi pri
jateljsko tekmo všmarfnem in izgubili 
s 3:0. Mladinska ekipa ljubenskih 
nogometašev (do 18 let) pričenja 
prvenstvo v medobčinski mladinski ligi 
to nedeljo z gostovanjem v Štorah.

Jože Grčar

O B V ES TILO

Študenti in dijaki, obveščamo vas, da 
bomo v šolskem letu 2005/06 izvajali 

linijski prevoz na relaciji Luče -  Ljubljana.

Odhodi bodo od 1.9.2005 vsako nedeljo ob 18.30 iz Luč,... 19:15 iz 
Mozirja. Povratek iz Ljubljane bo ob petkih ob 14:00 iz avtobusne postaje. 
Za vse informacije smo vam na voljo na telefon 03/8384160 ali 031/ 
370279.

Zgornji Zavratnik, d .o .o .
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Sporočilo bralcem
Uredništvo si pridržuje pravico do objave ali neobjave, krajšanja ali delnega ob

javljanja nenaročenih prispevkov v skladu s svojo uredniško politiko in prostorskimi 
možnostmi. Izjema so odgovori in popravki objavljenih informacij.

Vsi prispevki morajo biti opremljeni s polnim imenom in naslovom (tudi v primem in
stitucij, organizacij, strank, društev ipd.) ter po možnosti s telefonsko številko, na koterije 
možno preveriti avtentičnost avtoija. Teksti za rubriko Pisma bralcev naj ne bodo daljši od 
601ipkanih vrstic. Vse daljše prispevke bomo avtomatično zavrnili ali skrajšali.

Radost, veselje, zadovoljstvo... 
(svetuje prijatelj)

Spoštovani! Tokrat namenjam 
vrstice samo lepim stvarem, mislim, 
besedam.

Tudi na željo iskrenega prijatelja... Ta 
mije pred dnevi dobesedno rekei, (ver
jamem, da dobroželjno): "Vlado, daj 
nameni veni od svojih vrstic samo in 
zgolj lepo... Npr. o radosti, veselju, 
zadovoljstvu... Ne samo tako tvoje - 
dosedanje, koje bolj kot ne "otožno", 
da ne rečem (senčno, mračno, 
temačno...). Kervseto, ljudi zamarja. 
Muči. Mori... Ljudje pa potrebujejo, še 
kako, drugačne stvari. Bolj lepe... 
Pokažijim še tisto, drugo stran... Ve
drejšo. Veselejšo... Tisto njim, o tebi, 
še neznano... Tudi tisto je del tebe (tvo
jega obraza, točneje notranjosti). Tis
to bo delovalo ugodneje. Bolj pri
jazno. Blago. Dobrodušno. Prijetneje. 
Ljudem bo bolj v: radost, veselje, za
dovoljstvo..."

Pa sem se, nad tem, zamislil, si rekel: 
"Ja,ja, prijatelj prijatelju pač ne laže." 
In zopet obveznost. Kakor kakšna 
naloga, da jo je treba opraviti. Se ve, 
da pravega prijatelja, pravi prijatelj 
pač nikoli ne razočara. Če ga, potem 
pač ni pravi... To pa Bog ne daj!

Ja, seveda, daje Mozirjanu najlažje 
odgovoriti, reči o čem lepem. Sajjeto, 
da rečem, skoraj kot kakšen privileg
ij... Zato, ker je Mozirje kar bogato z 
lepotami... Kot na dlani, dajo izraziš... 
Že samo, ko pomislim na naš, daleč 
na okoli znan in cenjen, spoštovan, 
veličasten Mozirski cvetlični gaj... Z 
neštetimi - tisočerimi pestro barviti
mi, bujnimi cvetočimi, omamno diš
ečimi cvetovi... Pa tukajšnja folklora 
_tj. nekdanje tuk. podobe (življenja!). 
Pred omenjenim cvetličnim gajem, ob 
jezeru, kije z ribjim življenjem boga
to... (je priložnost tudi za športni ribo
lov), stoji na železniškem tiru - prava 
železniško-vlakovna, odslužena loko
motiva (parni stroj). No, vlak tu gori, 
po dolini, sicer res ni nikoli vozil...

V obsežnem kompleksu - površine 
cvetličnega parka, pa so tudi tukajš
nje znamenitosti, objekti (od nekdaj 
do danes) npr.: nova cerkvica (kapel
ica) s posvetilom sv. Valentinu 
(priložnost za svečane obrede

cerkvenih porok), razgledni stolp, 
stara hiša - preužitkarja, žaga vene- 
cianka na vodni pogon (za žaganje 
hlodovine lesa), star mlin na kamne 
(za mletje žita) tudi na vodni pogon, 
čebelnjak s čebelami, ptičnica s ptica
mi, mogočne rezbarske lesene skulp
ture (v debelih drevesnih deblih) in še 
in še... Daje kakor kakšen muzej (et
nologije) na prostem. Prava vaba. 
Tudi za proučevalce - narodoslovce 
(etnologe).

K vsemu temu - povedanemu, ljud
je od blizu in daleč, radostno, z ves
eljem, trumoma prihajajo na obiske... 
Še posebej (ob vikendih), kakor v 
procesijah..., prihajajo ljubitelji, ljubi
teljice vsega tega lepega. In v teh le
potah uživajo... Jih občudujejo... Še 
več. Iz leta v leto, se znova in znova 
zadovoljni vračajo v to dolino - v 
Mozirski gaj...

Še par besed, v odgovor, na pri
jateljev (predlog, svetovanje) za več: 
radosti, veselja, zadovoljstva... Ko me 
je pred dnevi prijatelj (pobaral) odkod 
mi ta in ona - "modra" misel...? Sem 
mu v šali dejal, da preprosto pogle
dam v nebo. Če ni oblakov, jejasno in 
je gotovo, da je modro... O radosti, 
rečem, da če jo hočeš res doživeti, da 
jo moraš z nekom deliti... Pravje tudi, 
da se drobnih stvari veselimo, ker 
lahko nekoč spoznamo, da so bile ve
like. O veselju, da deluje ugodno... 
Zato, daje pol zdravja. O zadovoljst
vu pa, daje zelo pomembno, da zna
mo uživati vtem, kar imamo. A tudi, 
da se znamo znebiti želja o stvareh, ki 
so zunaj našega dosega. Vse troje 
(radost, veselje in zadovoljstvo) pa, 
da da tudi srečo... To —slednje pa je 
treba deliti z drugimi, saj se tako ople
meniti. No, še misel o prijateljstvu. Saj 
meje prav ta - izzval ktemu razmiš
ljanju, vrsticam. Npr. le pravi prijatelj ti 
pove, če imaš omazan obraz. Zak
ljučim z utrinkom iz knjige Modre mis
li: "Srečen moraš biti, da lahko osrečiš 
drugega. In če osrečuješ, boš srečen."

Z najboljšimi željami. Lep pozdrav. 
Za lep čas.

Vlado Parežnik 
Levstikova 9, Mozirje

Č R N A  K R O N I K A

• RAZGRAJAČ
Ljubno ob Sovinji: 16. avgusta je kršitelj iz lokala na Ljubnem zmetal 

na cesto vsa cvetlična korita s cvetjem. Vzrok svojega početja bo moral 
na ustrezen način razložiti sodniku za prekrške.

• EDEN ALI VEČ VLOMILCEV?
Mozirje: 17. avgusta je neznani storilec vlomil v čebelnjak na Brez

jah. Iz notranjosti je odnesel orodje in bencinski agregat.
Naslednji dan so bili policisti obveščeni o vlomu, ki ga je neznani sto

rilec izvršil na vikendu pred Mozirskim gajem. Iz notranjosti je odnesel 
različne predmete v vrednosti okoli 70.000 tolarjev.

Istega dne je bilo prijavljeno še eno vlomilsko dejanje. Zgodilo seje v 
isti soseski, le da je bilo vlomljeno v drug vikend. Iz notranjosti ni bilo 
odneseno ničesar.

Dan zatem, torej 19. avgusta, je bilo vlomljeno še v dva vikenda. Tokrat 
na Brezjah, tudi iz teh dveh vlomov storilec ni odnesel ničesar. Kljub 
temu pa je s svojim početjem naredil materialno škodo.

• ZAGOREL TRANSFORMATOR
Ljubno ob Savinji: 17. avgusta popoldan je prišlo na enem Izmed trans

formatorjev na Ljubnem do električnega stika, kije povzročil pregretje 
ohišja in vžig olja, kije vtransformatorju. Materialna škoda znaša okoli 
milijon tolarjev.

• NEVAREN RIBOLOV
Luče: 17. avgusta je ribič brezskrbno lovil v enem izmed vodotokov. V 

času njegove odsotnosti pa je neznani nepridiprav vlomil v njegov os
ebni avtomobil, ki gaje imel parkiranega v Podvolovljeku. Z dejanjem je 
lastniku povzročil za okoli 130.000 tolarjev škode.

• RAZBITO STEKLO
Gornji Grad: 18. avgusta je neznani storilec razbil steklo na trgovini v 

Dolu pri Gornjem Gradu. Lastniku je z objestnim dejanjem povzročil za 
okoli 150.000 tolarjev škode.

• POŠKODBA PLANINCA
Logarska dolina: 19. avgusta seje pod Okrešljem poškodoval plani

nec. Kamenje mu je poškodovalo prste na nogah, zato je bil s helikop
terjem prepeljan na zdravljenje v celjsko bolnišnico.

• PADEC MOTORISTA
Mozirje: 19. avgusta je na regionalni cesti Mozirje-Letuš prišlo do 

prometne nesreče, v kateri je udeleženi motorist utrpel hude telesne 
poškodbe. Slednji je med prehitevanjem padel po cestišču, pri drsenju 
pa trčil v nasproti vozeče vozilo. Pri tem je utrpel hude telesne poškodbe.



• SMRT MLADEGA MOTORISTA
Mozirje: 19. avgusta okoli 19. ure je 17-letni voznik neregistriranega 

motornega kolesa med vožnjo iz Žekovca proti Rečici ob Savinji izgubil 
oblast nad motorjem tako, daje z njim zdrsel preko levega roba vozišča 
izven vozišča in trčil v žično ograjo. Po trčenju je padel po vozišču in se 
tako hudo poškodoval, da je zaradi poškodb umrl.

• ZGOREL RAČUNALNIK
Mozirje: 22. avgusta zjutraj so na Zavodu za zaposlovanje ugotovili, 

da je pri njih med vikendom gorelo. Iz še neznanega razloga je zagorel 
eden izmed računalnikov v pisarni Urada za delo. Računalnik je unič
en, na srečo pa se ogenj, ki je očitno ugasnil sam, ni razširil po pisarni 
oziroma po ostali opremi. Zaradi ognja je nastalo za okoli 400 tisoč 
tolarjev škode.

Dežurne s lužbe

Portal Savinjska doline
S S M j g L o n  i t i

—

^ N E S T O « , ^

R O PO TA R  Ivan s.p .
ŠEMPETER, Starovaška ul. 12L '  A

Na voljo smo Vam ob katerikoli uri 
tudi v zgornjesavinjski dolini in širši okolici

T e l.: 0 3 / 7 0 0 -1 4 -8 5 , G s m : 0 4 1 / 6 1 3 -2 6 9
V najtežjih trenutkih smo z Vami in za Vas ...

Draga mama, išče te oko, 

prislušku je ti uho, 
da zaznalo bi stopinje tvoje.
Tebe n i - korakov n i - ostale so  le sledi... 
D aleč si, a naša si!

V SPOMIN

28. avgusta mineva 10 let, odkar nas je zapustila draga mama in hči

M a r i j a  N A D L U Č N I K

Bolečino se da skriti, 
solze moč je zatajiti, 

le praznino, ki obstaja, 
se ne da nadomestiti.

Iskrena hvala vsem, ki v tako velikem številu obiskujete njen tihi dom.

Sin D e janz d ru ž in o  in  m am a Ana

l e  kako bi pozabili,
sa j sm o te vedno radi imeli...

V SPOMIN

Mineva 5 let, odkar je zavedno zatisnil oči sin, brat in stric

F r a n č e k  B E V C
(12.8.1960 - 28.8.2000)

Hvala vsem, ki ga imate v lepem spominu, postojite ob njegovem grobu 
in prižigate sveče.

Vsi n jeg ov i

M O RA N A  P O G R EB N A  SLU Ž B A , CVETLIČARN A
A le k s a n d e r  S teb lo v n ik  s .p .  Pariž lje  11 c  B ra s lo v č e

T e l e f o n :  7 0 0 0 - 6 4 0



Z a  r a z v e d r i l o

N a š i  p r o b l e m i  z  

v a š i m i  t e ž a v a m i

Naš direktor si izplačuje 
plačo, ki je parkrat večja od 
povprečne plače pri nas 
zaposlenega delavca, za 
nas pa pravi, da ni denarja. 
Menite, da bi to kazalo obja
viti v medijih?

Vsekakor, če želite učiti še 
druge "uspešne podjetnike".

Odkar jem samo bio hra
no in se ukvarjam s telovad
bo, zame ni nič pretežko. 
Komaj čakam jutra nasled
njega dne in nove izzive. Bi 
me preizkusili?

Našemu sodelavcu, ki se 
prehranjuje samo z zelenjavo 
(berite: fižolom), zadnje čase 
uhajajo plini. Bi jih lahko ujeli 
in dvignili nad naše nosove?

Rad bi ustanovil glasbe
no skupino, žal pa nimam 
posluha - ne za ljudi ne za 
note. Kaj mi priporočate?

Hip-hop, haus, rap ... še bi 
se kaj našlo. Če je res, kar 
pravite, je povsem možno, da 
boste izumili kakšno novo 
glasbeno zvrst. Imejte zaupa
nje v svoje nesposobnosti. V 
uredništvu se s čestitkami pri
družujemo glasbenim kriti
kom, ki bodo častili vaše 
naravne danosti.

Rad bi nehal s pijančeva
njem, v katerega me vleče 
družba. Kaj predlagate?

Zamenjajte družbo. Ker žal 
tega v Sloveniji ni mogoče, 
emigrirajte med tiste musli
mane, ki še niso asimilirani v 
zahodno družbo.

S trnekom sem zapel za drugo 
ladjo. Pokliči slovensko

veleposlaništvo v Zagrebu!

Ti Zadrečani so pa res 
predrzni! Menite, da bo pot
rebna regijska arbitraža?

Ne igrajte se z besedami! 
Že tako so Savinjčanom Zad
rečani pred leti dovolili, da 
Savinjo imenujete enako tudi 
potem, ko se v Nazarjah zlije v 
Dreto.

Mi lahko zaupate, kakšna 
je razlika med uspešnim in 
neuspešn im  p o s lo vn e
žem?

Neuspešen poslovnež je 
prodal glede na letošnjo 
mokro poletje tisoč škornjev, 
uspešen pa tisoč opank po isti 
ceni.

V svoji hiši imam na skrbi 
sedem žensk. Mi lahko sve
tujete, kako naj preživimo?

Takoj ko nam boste pojas
nili, kaj ste mislili s tem - v svoji 
hiši?

Naše podjetje se je zaple
zalo z uspehom navzdol. 
Menite, da bo priskočila tu
di nam na pomoč država, 
kot se je to zgodilo v prime
ru Humar?

Vsekakor, če boste dovolj 
medijsko zanimivi, boste 
dobili tudi sponzorje. So se 
vaše sindikalistke pripravlje
ne sleči za kakšen koledar?

S fantom sem šla prvič do 
konca, zato sem se odloči
la, da se čim prej poročim. 
Kaj menite o moji odločitvi?

Menimo, da lahko s tem 
svojega fanta zelo prizade
neš.

Je  preveč, če zahtevam 
vrnitev stroškov za dopust 
zaradi slabega vremena?

Opa! Kar lepo se postavite 
v vrsto. Najprej smo na vrsti 
tisti, ki imamo veze.

Savinjo smo razglasili za 
naravno ekološko porečje, 
v Nazarjah pa vanjo še nap
rej zlivajo Dreto.

S v e to v a l je dr. prim . p ro f. d ip l. 
m a g . in g . Lju š i Š a b a n  -T a v r l

Me spustite naprej?...

Cvetke/h koprive

G O S PO D AR S K A V IZ IJA
Gornjegrajski župan Toni Rifelj (levo): »Vem, da si na dopustu, am

pak ne pozabi, da si mi dolžan nekaj energetskih milijonovtolarjevše 
iz časov, ko si grel stolček gospodarskega ministra.«

Predsednik uprave Holdinga slovenskih elektrarn dr. Jože Zagožen: 
»Če prav vidim, delaš reklamo za Elkroj, torej si lahko mislim, da je 
vložek dovolj visok, da boš Gornjegrajce nehal ogrevati in jih začel 
oblačiti po najnovejši modi.«

(NALOŽBA V PERSPEKTIVNO PANOGO PRESS)

ŠAN K  BOJSA
Radijski voditelj Franci Podbrežnik (desno): »S celodnevnim gofljan- 

jem sem si prav gotovo zaslužil laško flaško, ne vem pa, zakaj napa
jajo župana, saj je že brez pira dovolj okrogel.«

Lučki župan Ciril Rose: »Bodi miren, dokler ti na poti okoli mene ni 
potrebno počivati, zato lepo zatakni, da se mi ušesa malo ohladijo.«

(PRIJATELJA PO BOŽJI PODOBI PRESS)

EN A K ! Č EV LJI
Solčavski župan Vojko Klemenšek (desno): »Samo poglej, kako lepe 

čevlje imam. Vsak dan jih namažem z ovčjim lojem, zato garantirano 
držijo vodo tudi v največji suši.«

Nazorski župan Ivan Purnat: »Jaz pa bolj zaupam svoji Štefki in njen
emu globinu, saj se tako svetijo, da se lahko pri britju namesto vogleda- 
lo gledam v čevlje.«

(DESIGN PO ŽUPANSKO PRESS)
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Portal Savlnlske doline

M INI S L O V A R Č E K :
MALAGA- trta in aromatično vino iz Španije 
NOVŠAK- Slovenski violinist- Primož 
ANTIBO- nekdanji Italijanski atlet- tekač- Salvatore 
TMEZA- razstavljanje sestavljene besede 
KAI- otočje v Molukih

fon 03 838 11 80
1 h info@kezcom.comRAČUNALNIŠKE IN SPLETNE REŠITVE

N O T E B O O K
-1 5 ” TFT LCD
- Pentium M 1.73GHz 

\ m  i ' 2*256MB DDR Ram
- 60Gb Disk
- VGA ATI M26 (x700)
- Lan - Wlan
- Modem, irda 3*usb

SUKA JE SIMBOLIČNA . DVD+/-rW

Cena 259.900 z DDV

N O T E B O O K  M 45-CXD

' 15” TFT LCD XGA . A  /  - Pentium M 1.5GHz 
/ J v  - 512MB DDR Ram

- VGA integrirana

- Modem, irda 4*usb 
suka je simbolična - čitalec karti c

Cena 174.900 z DDV

U SB  Md 3 K liu č -512M B

Stereo FM sprejemnik; Equalizer; 
podpira formate MP3/WMA + Diktafon.

Cena 13.790 z DDV

AVTO RADIO:

DEH-4700MP (mp3;4*50w;LCD -> 27.900 

DEH-1730 (mp3;4*45w -> 19.990

T r g o v in a  r a č u n a ln iš k e  o p re m e  Dragan@kezcom.com 
m o b ite l p o s r e d n iš t v o  www.ke2M3om.com



Napovednik

• Sobota (27. avgust), ob 10.00. Golte
Tekmovanje v kuhanju golaža_____________________

• Sobota (27. avgust), ob 15.00. Športno igrišče na Rečici ob Savinji
Turnir v malem nogometu za ženske Zgornje 
Savinjske doline______________________________

• Sobota (27. avgust), ob 15.00. Gaberke
12 . tradicionalni »kravji mimohod in konjski galop«

• Sobota (27. avgust), ob 17.00. Ljubno - Foršt
Nogometna tekma - Ljubno Podkrižnik : Šmartno (člani)

• Sobota (27. avgust), ob 20.00. Velenjski grad
Koncert Big banda Gorica (jazz)___________________

• Nedelja (28. avgust), ob 16.00. Blate pri Rečici ob Savinji
Koncert Savinjskega trobilnega kvarteta_____________

• Ponedeljek (29. avgust), ob 15.00. Avla Mestne občine Velenje
Odprtje razstave Videoart________________________

• Torek (30. avgust), ob 16.00. Ljudska univerza Velenje
Predstavitev študija na daljavo_____________________

• Sreda (31. avgust), ob 10.00. Pred Rdečo dvorano v Velenju
Grafitiranje skate parka_________________________

ŽIVALI -  PRODAM 041 /544-011.
Prodam telička sivca, starega 1 Prodam dobro ohranjeno kotno 
teden; tel. 839-07-71. sedežno garnituro; gsm 031/326-

316
Prodam okrogle silažne bale in 
kupim bikca 120-130 kg; gsm 031/ 
403-219.
Prodam kombiniran otroški voziček, 
hojico, stajico in govejo kožo, že us
trojeno: gsm 041 /662-497. 
Prodam francosko posteljo, staro 3 
leta, dimenzije 160 x 200 cm; gsm 
031/316-823.
Centralno kurjavo na olje - peč, cis
terna, raztezna posoda, črpalka - 
ugodno prodam; gsm 041/657- 
635.
Gsm baterija za simens M E 45, S 45 
nova 3.000, gsm 5.000, avtoradi- 
jo pioneer, cd, nov, 20.000 prodam; 
gsm 031/772-486.
Krompirza ozimnico prodam po 40 
sit za kg; tel. 583-25-56.

Drva cepljena, metrska, bukev in
g a t a r i» )  - prodam; jsm 031/ _ pgoARIM

n . -  . . . .  Podarimo prikolico za avto; tel. 838-Prodam samostojec hladilnik s gl Q3
skrinjo po simbolični ceni; tel. 583-

ŽIVALI -  KUPIM

Kupim bikce za nadaljno rejo; gsm 
041/547-422.
Kupim kravo, bika, telico za zakol in 
bikce za rejo. Gsm 031/533-745.

ŽIVALI -  PODARIM

Oddam psička, starega 2 meseca, 
križanec; tel. 584-40-29.

DRUGO -  KUPIM

Kupim 0,5 ha koruze za silažo, pro
dam drva suha; gsm 031/698- 
055.

DRUGO -  PRODAM

Prodam fitnes roler, cena 12.000 
sit; gsm 031/858-750.

41-45.
Cd mp3 avtoradijo + 2 zvočnika, 
novo, gsm 4.000 sit - prodam; gsm 
031/772-486.
Prodam orig. jeklena platišča s 
pokrovi za polo 1, zimske gume 
dunlop sp winter sport 185/55 R 
14, 4 X 100, cena: 70.000; gsm

VOZILA -  PRODAM

Prodam APN 6, let. 2000, dokumen
ti, lepo ohranjen in APN 3, let. 86, 
ohranjen, pripravljen za tehnični; tel. 
838-80-60.
Prodam škodo favorit, 1.94,90.000 
km; gsm 031/818-537.

Prodam mitshubishi L 200 - pick
up, I. 95, prevoženih 185.000 km,
2,5 TD, s štirimi vrati; gsm 031 /611 - 
708.

Renault 5,1.90,143.000 km, bel, 
reg. do 30.7.06, ohranjen, cena 
105.000 sit. Gsm 041/587- 
606.

V E L E N J E .....041-410-400......SANTRI d.o.o.

- PREPISI ZA VSA VOZILA TAKOJ, cena od 1.000 SIT naprej

- POTREBUJETE DENAR? NA PODLAGI ZASTAVITVE ZLATA, 
NEPREMIČNIN, PREMIČNIN, UMETNIN,... VAS REŠIMO TEŽAV.

Z a sta v lja ln ic a  S A N T R I, za  v a s  o d  po n. - pet. na  g sm  0 4 1-410-400 .

N a r o č n i k i  S a v i n j s k i h  

n o v i c

i m a j o  1 5 %  P O P U S T  

p r i  o b j a v a h  z a h v a l  i n  

č e s t i t k .

MORDA STE ISKALI PRAV TO

RTV SERVIS PURNAT
Hitro in kvalitetno popravilo vseh znamk televizorjev in radio apara

tov. Purnat Zdenko, tel. 83-83-000.
RTV in knjigovodski servis, Zdenko Purnat s.p., Novo Naselje 43, 3342 Gornji 

Grad.
KMETJE, GOZDARJI

Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 
dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni. 
BRLEČ, te l. 041 /606-376 .

Brleč Jakob s.p. - Avtoprevozništvo, storitve z gradbeno mehanizacijo, splošna 
gradbena dela, Nožice, Pionirska ulica 25, 1235 Radomlje.
TV SERVIS IN PRODAJA TELEVIZORJEV 

Nudimo vam popravilo BTV Evelux In Gorenje ter prodajo BTV Eve- 
lux in SAT anten ter servis anten. Prašnikar s.p., 03/5845-194.

Prašnikar Miro s.p., Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav na 
terenu, Spodnje Kraše 30,3341 Šmartno ob Dreti.
STEKLARSTVO BENDA 

Izdelava termoban stekla, velika izbira stekla, brušenje, vrtanje, 
fazatiranje, ogledala, uokvirjanje slik, montaža itd. Tel. 03/839-45- 
10, Gsm 031/302-121.
BENGLAS, d.o.o., Loke 33,3330 Mozirje.

INŠTALATERSTVO
centralnega ogrevanja In vodovoda. Ivan Šturbej s.p„ tel. 03 /705- 

03-70, faks 03 /705-03-71 , gsm 041/653-287 .
Ivan Šturbej s.p., Polzela 143/b, 3313 Polzela.

POTREBUJETE PESEK, GRAMOZ ALI MORDA 
ZEMLJO?

Nudimo vam pesek za zidavo, omet in beton, drobljenec za drenaže 
ter gramoz za ceste, zemlja za ureditev okolice. Tel. 03 /839-54- 
70, gsm 041/651-196.

Terezija Burja s.p., Ter 69, 3333 Ljubno ob Savinji.
ŠIVILJSTVO MONROE

Šivanje po meri -  birme, obhajila, poroke... Preoblačenje gum
bov. Gsm 041/720-571.

Nataša Forštner s.p. Prešernova 7, 3330 Mozirje.



Canterbury - poln očarljivih 
presenečenj

to, da so Britanci narod z globoko 
zakoreninjenim sistemom druž
benih slojev, smo se pogovarjali 
tako z ljudmi iz delavskega razreda 
kot s tistimi, ki spadajo v srednji ali 
višji sloj, in ugotovili razlike v njihovih 
pogledih na britansko družbo in živ
ljenje v njej. Obiskovali smo ljudi na 
njihovih domovih in spoznavali sos
ednje kraje.

Priznati moram, da so Angleži 
odlični gostitelji, da smo bili vedno 
postreženi s kavo, čajem in piškoti, 
ne glede ali smo prišli v privatni dom 
ali na državno šolo. Prijaznost je 
enostavno del njih, del njihove kul
ture.

Angleži so zelo vljudni oziroma 
olikani. Nekateri ljudje bi rekli, da so 
morda celo preveč vljudni, osladni.

enostavno drugačni od nas in da 
nobeno vedenje, ne naše, ne nji
hovo, ni napačno. Poznavanje ra
zličnih kultur nam lahko prizanese 
marsikatero neprijetno izkušnjo ali 
razočaranje.

Spoznali smo tudi dva sosednja 
kraja, Faversham in Whitstable. 
Favershamje majhno mestozdušo,

samostan in spreobrnil Ethelber- 
ta v kristjana.

Mesto je postalo verski in kulturni 
center. Množice romarjev se že sto
letja, vse od umora nadškofa Tho
masa Becketa leta 1170, zbirajo v 
canterburški katedrali, ki poleg 
cerkve sv. Martina in opatije sv. Av
guština predstavlja svetovno dediš-

Piše: Janja Bred

Pred nedavnim sem se vrnila s 
strokovnega izpopolnjevanja za 
zaposlene v vzgoji in izobraževan
ju v Veliki Britaniji, ki je potekalo 
preko projekta Centra za mobil
nost in evropske program e 
izobraževanja in usposabljanja 
(CMEPIUS) Sokrates/Comenius 2. 
V mestecu Canterbury, na skra
jnem jugovzhodu Velike Britanije, 
od Londona oddaljenem le dobro 
uro vožnje z avtomobilom, sem 
preživela nadvse zanimivih 14 
dni.

Z mešanico arhitekturnih stilov je Canterbury Cathedral ena 
najpomembnejših in najlepših katedral na svetu (foto: Janja Bred)

kjer se ljudje poznajo med sabo, čino Unesca. Nadškof Thomas
kjer je doma prijaznost in pri- Becket je torej plačal visoko ceno
jateljstvo, kjer prideš vtrgovino in ne za svoje prepričanje, daje oblast 
odideš, ne da bi s prodajalcem malo Cerkve pomembnejša od oblasti 
poklepetal... in kjer vrata na široko kralja. Tri leta po njegovi smrti, ko so 
odpira najstarejša britanska pivo- se v katedrali začeli dogajati 
varna Shepherd Neame, ustanov- čudeži, je bil posvečen v svetnika in 
Ijena leta 1698. mučenika, njegov grob pa je postal

Canterbury z okolico je znan po znamenita romarska pot. 
pridelovanju žita in hmelja, prihodke Cerkev sv. Martina je najstarejša 
pa ustvarjajo predvsem pivovarne cerkev v Angliji, kije še vedno v up-
in tekstilna ter gradbena industrija; orabi. Je tudi prva cerkev, v kateri je
prav tako pomemben je tudi tur- deloval sv. Avguštin, preden je leta
izem. V Whitslablu, majhnem obal- 597 začel graditi katedralo in leto
nem mestecu, smo si ogledali grad kasneje svojo opatijo,
s prelepim parkom, ribarnico, pris- Canterburška katedrala danes 
tanišče in Lifeboats. Lifeboats je predstavlja sedež anglikanske 
prostovoljna organizacija, ki se uk- cerkve. Z mešanico arhitekturnih 
varja z reševanjem ljudi na morju in stilov je Canterbury Cathedral ena 
pokriva celotno Veliko Britanijo in najpomembnejših in najlepših kat- 
Irsko. edral na svetu. Razvaline opatije sv.

Canterbury je mesto staro- Avguština vključujejo ruševine sa-
davnega britanskega porekla. V mostana,kjerje40menihov,kisov
prvem stoletju so ga zavzeli Rim- to deželo prinesli krščanstvo, žive-
Ijani, konec 6. stoletja je postalo lo, molilo in se udeleževalo službe
prestolnica kentskega kralja božje.Pravtakosobilivtemsamost-
Ethelberta. Prvi krščanski misijo- anu pokopani prvi kentski kralji in
nar sv. Avguštin je v to mesto iz nadškofje.
Rima prispel leta 597, ustanovil Se nadaljuje.
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Canterbury je mesto starodavnega britanskega porekla
(foto: Janja Breci)

V tem času sem imela priložnost 
dodobra spoznati kraj, v katerem 
sem bivala, ljudi, s katerimi sem se 
družila, in življenje Britancev nas
ploh. Tečaj, ki sem se udeležila na 
University of Kent, se je imenoval 
Britanska kultura, jezik in življenje. 
Naš učitelj je bil Mario Rinvolucri, 
Britanec italijanskega porekla, 
učitelj angleščine in pisec knjig. 
Skupaj z njim smo na delavnicah 
odkrivali britansko kulturo, anal
izirali angleški jezik in spoznavali živ
ljenje Britancev.

V razred smo povabili ljudi ra
zličnih narodnosti, ki živijo v Veliki 
Britaniji, in se pogovarjali z duhovni
ki različnih veroizpovedi. Glede na

Na primer, predstavljajte si, da 
greste po ulici in se po pomoti zale
tite v Angleža. Verjetno bi se mu za 
spodrsljaj opravičili, toda Anglež bi 
vam rekel »oprostite«, še preden bi 
se vi sploh zavedli, da ste krivec vi in 
ne on.

Angleži se tudi nikoli ne 
pritožujejo direktno osebi, ki jih je 
kakorkoli prizadela. Če bodo neza
dovoljni v trgovini, se ne bodo 
pritožili prodajalcu, če bodo neza
dovoljni s hrano v restavraciji, 
bodo na natakarjevo vprašanje: 
»Je bila hrana dobra?« odgovorili: 
»Odlična, hvala.« itd. Čeprav se to 
zdi malce zahrbtno, moramo ra
zumeti, daje to pač del njih, da so


